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Presentació a València
El Concurs de Cuina aplicada al l lagostí 
es va presentar al restaurant de Ricard 
Camarena a València 

Els cuiners 
realçaran 
el llagostí 

Els restaurants 
que es presenten 
al concurs 
cuinaran dil luns el 
producte estrel la 
de Vinaròs per 
sorprendre un 
jurat de prestigi
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de l’autenticitat de la publicitat. Vinaròs agraeix 
totes les col·laboracions, però adverteix que 
els originals a les diferents seccions no podran 
sobrepassar les 30 línies de lletra Times New 
Roman (cp.12), excepte en el cas de partits 
polítics, que tindran una extensió màxima 
de 40 línies. En l’original, hi haurà de constar 
la firma i figurar el nom, cognoms, domicili, 
telèfon, fotocòpia del DNI de l’autor, o bé, en 
el cas d’entitats, del representant responsable. 
No s’admetran pseudònims. La direcció no es 
compromet a publicar les col·laboracions que 
arriben després del dimarts a les 13 hores.
Per correu electrònic:  diariet@vinaros.
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El regidor i portaveu del BLOC a l’Ajuntament de 
Vinaròs, Domènec Fontanet, ha informat que està 
molt content que s’haja rectificat el projecte i s’haja 
introduït la construcció d’un carril bici per donar 
accés a la Ciutat Esportiva tal com vam proposar 
fa un mes en la reunió mantinguda amb l’alcalde 
i el regidor d’Hisenda. Una vegada valorada i 
acceptada la nostra proposta per introduir dins del 
projecte d’enllumenar el camí de Sant Gregori la 
modificació i l’ampliació del projecte, acceptarem 
la modificació pressupostària per enllumenar i 
construir un carril per a bicicletes al camí de Sant 
Gregori amb un cost total de 200.000 €.
Des del BLOC pensem que l’Ajuntament ha de 
fer un esforç per donar el màxim de serveis a 
la ciutadania i facilitar l’accés amb bicicleta a la 

major part de llocs del nostre municipi. Ara quan 
es planteja enllumenar el camí de Sant Gregori 
que dóna accés a la Ciutat Esportiva, és el moment 
per ampliar el projecte i introduir el carril per a 
bicicletes per millorar aquesta obra i donar més 
seguretat per als usuaris de la Ciutat Esportiva que 
vagen amb bicicleta, ampliant la poca xarxa que 
compta el nostre poble de carrils especials per a 
bicicletes. 
Des del BLOC estem molt contents que s’haja 
valorat i acceptat la proposta d’introduir 
aquest carril per a bicicletes per la regidoria 
d’Urbanisme. El BLOC seguirà treballant per 
millorar el nostre poble fent propostes i 
consensuant projectes que milloren i beneficien 
els ciutadans i ciutadanes del nostre poble.

És per això que volem arreplegar les 
teues propostes per millorar Vinaròs.
Aquelles que encara no hagen sigut 
presentades, no hi tinguen relació 
directa, i estiguen en la línia d’acció 
del BLOC, seran presentades pel 

nostre Grup Municipal per Registre 
d’Entrada de l’Ajuntament de Vinaròs.  
El nostre regidor, Domènec Fontanet, 
n’informarà de la presentació en 
aquest mateix full, indicant-les com a 
propostes ciutadanes. 

Envieu-nos els vostres suggeriments 
per correu electrònic a blocvinaros@
gmail.com , per carta dirigida al Grup 
Municipal del BLOC a l’Ajuntament, 
o contacteu amb nosaltres al mòbil 
697 943 145.

 I n d i q u e u
Nom i cognoms:  
E-mail: 
Proposta: 
Explicació de la proposta:

Al BLOC pensem que la política es fa des 
de baix cap a dalt

Des del Grup Municipal del BLOC hem demanat per escrit 
a la Regidoria de Serveis Municipals que a l’hora de pintar 
els passos de vianants i altres ratlles blanques, tinga en 
compte que la pintura utilitzada dóna problemes de 
falta d’adherència. Per tant, demanem que s’aplique una 
pintura que siga antilliscant per evitar problemes. Hi ha 
ciutadans que han denunciat que en passar per damunt 
dels passos de vianants en bicicleta, moto o a peu han 
relliscat. Estem al teu costat, compta amb el BLOC. 

El BLOC, un any més, ha estat present en els actes de celebració 
de la Diada a Barcelona. Aquest any ha sigut el president 
del BLOC, Josep M. Pañella, i convidat per Convergència 
Democràtica de Catalunya, ha estat present en els actes 
commemoratius de l’11 de Setembre, Diada de Catalunya. He 
estat en l’acte, realitzat en el Parlament, on se celebrava el 150é 
aniversari del naixement del president Francesc Macià, acte en 
el qual han intervingut tots els presidents de la Generalitat de 
Catalunya. El BLOC manté una estreta col·laboració amb altres 
partits nacionalistes de l’Estat espanyol.

El BLOC aconsegueix que es faça un carril bici en el 
projecte d’enllumenat del camí de Sant Gregori

Domènec Fontanet: “L’Equip de Govern 
(PSOE-PVI) ha comprés que construir 
un carril bici per donar accés a la Ciutat 
Esportiva tal com vam proposar nosaltres 
és la millor opció per garantir la seguretat 
i l’accés als usuaris. Estic molt content 
que s’haja rectificat el projecte i s’haja 
introduït aquesta millora”.
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De escondidas y a traición

Que nuestro alcalde actúa siempre de forma 
opaca y a poder ser autoritaria lo sabemos ya 
todos los vinarocenses. La luz y taquígrafos 
no le gustan demasiado y prefiere actuar de 
escondidas y buscando siempre sorprender en 
sus ataques constantes y desproporcionados 
hacia el Partido Popular.
En el último pleno sorprendió a propios y 
extraños instalando un cronómetro que limita 
el tiempo de las intervenciones. A pesar de 
que según él la misión es que los plenos no se 
alarguen en exceso, la única verdad es que a 
Romeu no le gusta que le digan las verdades a 
la cara y por eso limitando el tiempo, limita las 
denuncias que desde la oposición realizamos a 
su nefasta gestión.
En la junta de portavoces del día anterior no 
advirtió del cronómetro. Sabía que en el pleno 
se debatiría una moción sobre su chapuza del 
paseo y por eso quiere limitar el tiempo. No 
soporta escuchar las verdades a la cara.

Coartar la libertad de expresión

Con el  cronómetro solamente busca co-
ar tar  la  l iber tad de expresión.  En ningún 
reglamento se estipula que las inter ven-

ciones duren 5,  3 y  1 minuto.  Esto es un 
invento suyo que espera que repit iéndolo 
en decenas de ocasiones la  gente se lo 
crea.  La verdad es una,  Romeu quiere l imi-
tar  las  opciones de la  oposición y como no 
sabe cómo tapar sus vergüenzas su últ imo 
truco ha sido el  cronómetro.
Por desgracia para Vinaròs tenemos un 
alcalde que filtra información a bufetes de 
abogados para que nos amenacen con los 
juzgados antes de los plenos, tenemos un 
alcalde que no responde a las preguntas 
de la oposición en los plenos, tenemos un 
alcalde con el ego subido y que ya ni recibe 
a los ciudadanos que solicitan hablar con él 
si sabe que el tema es espinoso. Un alcalde 
que solamente quiere figurar, que busca 
constantemente la foto no es bueno para 
Vinaròs.

Romeu, el mitinero de cara a las 
cámaras
Pero mientras nuestro alcalde limita el 
tiempo de las intervenciones a la oposición, 
él sigue con sus interminables monólogos 
fuera de la ley y sin cronómetro. Se salta a la 
torera la normativa vigente pleno tras pleno 
Al finalizar cada uno de los puntos de debate, 

Romeu suelta su mitin de cara a las cámaras, 
sin ningún pudor y a sabiendas que actúa de 
forma totalmente anómala, incumpliendo el 
reglamento para sacar a colación cualquier 
tema o descalificación sin permitirnos el 
derecho a réplica.
Romeu como alcalde tiene la potestad de 
ordenar el debate, darlo por terminado 
y someter el punto a votación pero no 
para abusar de su condición y aleccionar 
a los vinarocenses y seguir mintiendo con 
total impunidad ante el Pleno. Cuenta 
sus fantasías animadas de hoy y siempre 
intentando convencer a los ciudadanos que 
sus promesas incumplidas son una realidad. 
Tenemos un alcalde que aplica sin vergüenza 
la ley del embudo, limita el tiempo a la 
oposición para tener más tiempo para su 
improcedente sermón. 

Y aunque los problemas 
siguen creciendo...
Lástima que en sus discursos no explique 
con claridad qué pasa en el paseo marítimo, 
qué despilfarro ha existido y existe en esa 
monumental chapuza. Es una pena que no 
aproveche su alegato para dar los motivos 
del engaño de la residencia para nuestros 
mayores, por qué no tenemos auditorio o 
por qué la futura autovía 68 finalizará en La 
Jana y no en Vinaròs como nos quieren hacer 
ver con pancartas y pegatinas.
La suciedad sigue aumentando en Vinaròs, 
la comisaría se ha perdido por el camino, se 
nos niega la oficina del DNI etc., pero todo 
esto a Romeu no le importa mientras salga 
en las fotos del Setmanari riendo y comiendo 
o acompañado del subdelegado que nos ha 
mentido con la comisaría, la A-68 o los trenes 
de Cercanías.

... las falsas promesas siguen
Y a pesar de todos estos problemas, de 
todas estas chapuzas y mentiras, Romeu y 
Balada siguen empeñados en prometer cada 
semana el oro y el moro a los vinarocenses. 
Nos quieren hacer ver que vivimos en 
un mundo de ilusión y fantasía que se 
transforma en una ciudad sucia y sin ley 
cuando los vinarocenses despertamos cada 
mañana.
PSOE y PVI están demostrando cada día, 
con esmero, cómo no se debe gobernar 
una ciudad. Con un Equipo de Gobierno 
cada día más individualista,  donde cada 
concejal va por l ibre porque falta un 
proyecto conjunto de ciudad. Y mientras 
ellos siguen en desbandada, perdiendo 
el tiempo contando palabrejas y en un 
show permanente de insultos y ataques, el 
Partido Popular sigue firme en la defensa de 
un proyecto de ciudad que fue respaldado 
mayoritariamente en las urnas.

OPINIÓ 

www.ppvinaros.esRomeu, el nuevo Príncipe de Maquiavelo
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Tel. 964 452501

El complicado camino empezado por el Equipo 
de Gobierno PSOE-PVI en 2003 sigue avanzando. 
En aquella época se encargó la redacción del 
estudio de viabilidad del Mercado Municipal, en 
el que se marcaron las necesidades que debía 
satisfacer una reforma integral del Mercado 
Municipal. Era necesario determinar cuántas 
casillas debían construirse, cuáles eran los 
productos a ofrecer y, también, si realmente era 
viable una remodelación ambiciosa del mismo. 
Este estudio de viabilidad dio unos parámetros 
a cumplir y, para poder optar a posibles 
subvenciones institucionales, se encargó de 
inmediato la redacción de un proyecto básico de 
remodelación en el que se reflejaran todas estas 
consideraciones. Evidentemente, un proyecto de 
esta envergadura se encargó a un profesional con 
la suficiente experiencia y que era del agrado de 
la posible fuente de subvenciones (Conselleria 
d’Indústria i Comerç) aunque finalmente, como 
todos sabemos, no vino ni un céntimo desde 
València, como es natural.
El proyecto ha pasado por un largo proceso de 
elaboración, con constantes visitas a Conselleria 
para su supervisión, tanto desde el punto de 
vista comercial como arquitectónico. No hay que 
olvidar que se trata de un edificio protegido por 
su valor histórico-cultural.

Pero no sólo la parte técnica ha sido complicada, 
ya que para gustos colores. Sino que la cuestión 
fundamental, como en la mayoría de asuntos, 
es la económica, es decir, la financiación. El 
edificio, que es municipal, está enclavado en 
el mismísimo centro económico de la ciudad, 
es decir, una de las zonas con mayor valor 
comercial. Y se destina a atender un servicio 
para el ciudadano, un servicio prestado por 
unos particulares, que han hecho de estas 
instalaciones su negocio durante muchos años, 
en condiciones muy ventajosas, condiciones 
establecidas hace treinta años. Por lo tanto, 
es de recibo, que las personas que en un 
futuro quieran ganarse la vida trabajando en 
el mercado participen económicamente en la 
reforma de las casetas de venta. Como decimos, 
esta cuestión lógica es entendida por todos.
Por eso, gracias al Plan Zapatero del Gobierno 
central se invierten más de 2 millones de 
euros en la reforma del edificio del Mercado 
Municipal, en base al proyecto descrito y que 
estará terminado en diciembre de este año. Las 
obras avanzan y el Mercado estará listo para 
que toda aquella persona que quiera montar su 
negocio en el centro de la ciudad pueda optar 
a ello y con la creación de puestos de trabajo se 
dinamice la zona. 

Cuando hace unos meses el gobierno de 
España autorizó la disposición del gasto por 
un importe superior a los 14 millones de 
euros para la licitación de la obra del paseo 
marítimo en sus fases 3 y 4, nos felicitamos 
todos del éxito alcanzado y que había 
sido fruto de largas negociaciones con el 
Ministerio de Medio Ambiente Rural y Marino 
y en particular con la Dirección General de 
Costas que hacía suyo el proyecto de Vicente 
Guallart arquitecto, para su ejecución.
Se iniciaba un camino que ha seguido unos 
plazos desde la publicación de la licitación a 
las empresas que concursan a su adjudicación 
hasta la apertura de plicas para elegir la 
oferta más favorable, hecho que tuvo lugar 
en el mes de julio y cuya resolución definitiva 
esperamos no se haga de esperar, y este mes 
de septiembre sea una realidad.
En este proceso hemos trabajado el Equipo 
de Gobierno durante estos meses, con 
un proyecto elaborado y aprobado por 
el Ministerio. Mientras el Partido Popular 
se ha dedicado, única y exclusivamente a 
“torpedear” el proyecto, a enervar y crispar 
a la opinión pública, y su atrevimiento ha 
llegado hasta su último intento en el pasado 
pleno municipal de aprobar una moción que 
modificara el proyecto inicial.
Pretendían, como han intentado a lo largo 
de la legislatura, que acciones del Gobierno 
no lleguen a su fin, con tal de obtener crédito 
político. Aunque la ciudadanía de Vinaròs 
salga perjudicada, esta actitud obsesiva ha 
tenido ejemplos claros con la apertura de la 
Biblioteca, la variante de la N-340 a su paso 
por la finca del Carrer Major (ya en avanzado 
estado de ejecución), la plaza de San 
Antonio, el parking del paseo, los campos 
de fútbol de la Ciutat Esportiva, y ahora el 
intentar paralizar el proyecto del paseo. Pero 
su obsesión les llevó a la derrota en el último 
pleno, se quedaron solos, PVI, BLOC, PSPV-
PSOE apostaron por el futuro de la ciudad, el 
PP votó por su obsesión obstruccionista que 
es la única línea política que ejercen.
Y aviso para navegantes, su obsesivo 
obstruccionismo no tiene límites y muchos 
nos tememos que todas las inversiones que 
proceden del gobierno de España tengan la 
misma actitud que la seguida hasta ahora, 
nos referimos al Polígono Industrial, la A-68, la 
variante de la N-340 etc.
Nosotros, a pesar del PP, continuaremos 
treballant per Vinaròs.

Obsesión por el paseo marítimo

Y el mercado 
sigue avanzando

LA COLUMNA 



7

19 setembre 2009

OPINIÓ 

www.pvi-vinaros.org

Lo del cronómetro en...
...el Pleno que marca los tiempos pactados de las 
intervenciones para que así nadie se exceda y 
los alargue interminablemente ha sido un éxito 
rotundo. Lo del concejal Gandia pidiendo que, 
si no vale mucho, se les coloque otro marcador 
enfrente para que no les coja tortícolis de 
tanto girar la cabeza, otra más de sus gracietas, 
aunque también podría encargarle a una de 
sus concejalas silenciosas –porque nunca las 
oímos– que en vez de girar la cabeza hacia el 
público o hacia abajo desviando la mirada cada 
vez que habla el señor alcalde, lo haga hacia el 
cronómetro y que sea ella la que les controle 
sus timings, así tendría una ocupación.

Este último Pleno ordinario...
...ha permitido ver claramente como el PPO 
intenta manejar al concejal del segundo 
partido de la oposición, primero animándole, 
después convenciéndole y luego arrimándole a 
sus estrategias de demolición contra todo lo que 
impulse el Gobierno municipal. Finalmente se 
impuso la cordura o puede que fuese el temor 
a lo que se iba a desencadenar y el BLOC, ante 
el informe técnico certificando la inexistencia 
de barreras arquitectónicas en las próximas 
obras del paseo que Javier Balada presentó, 
dio una clara muestra de su independencia 
dejando de apoyar la moción del PPO que 
exigía la modificación del proyecto, lo que 
hubiese provocado la inmediata postergación 
de las obras por parte del Ministerio y un 
escándalo mucho mayor que el de lo de la 
Gala de las Reinas. Escándalo del que esta vez 
el BLOC hubiese sido el responsable directo 
por mover ficha ahora cuando todo el pescado 
ya está vendido y no año y medio antes 
cuando permitió que este mismo proyecto se 
aprobase y se enviase al Ministerio con todos 
los parabienes. Sea como fuere, nos felicitamos 
ante su repentina manifestación de sensatez 
aunque nos haya estado haciendo sufrir hasta 
el último minuto.

Nos satisface que el...
...senador del PP Ortiz haya comprendido 
nuestro razonamiento de que es imposible que 
la autovía de Aragón llegue hasta la puerta de 
nuestra casa porque sólo puede acabar en un 
enlace con otra autovía u autopista de similar 
categoría y que tras lo cual, haya pedido en 
el Senado que se desdoble la N-232 desde La 
Jana hasta Vinaròs que, como nuestros lectores 
recordarán, justamente es lo mismo que 
nosotros pretendemos y por lo que trabajamos. 
Pero no solamente queremos eso sino que, 
además, queremos que la nueva autovía A-68 
enlace con una nueva salida en la autopista 
AP-7, o mediante la prolongación de la autovía 
desde La Jana hasta la autopista, o mediante el 
desdoblamiento del último tramo de la actual 
N-232; lo mismo nos da. Con un enlace a una 

autovía la empresa concesionaria AUMAR no 
podrá poner en duda la rentabilidad de este 
nuevo peaje en la autopista y, por lo que de 
beneficioso sería para nuestra ciudad, nuestro 
Senador debería utilizar las buenas relaciones 
del Gobierno Valenciano con esta empresa –que 
tiene su sede social en Valencia– para comenzar 
a trabajar en este compromiso que forzaría al 
Gobierno a tener que prolongar la autovía.

Lo que sí puede que haya...
...sido causado por el temor a lo desconocido es 
la decisión tomada por el concejal del BLOC de 
retirar la moción que llevó al último pleno para 
anular los 23 PAI de la zona turística norte. Una 
decisión lógica después de que el secretario 
manifestara que se iba a votar un punto que 
no contaba con el informe del técnico jurídico 
del Ayuntamiento, dictaminando acerca de la 
legalidad de la medida y de las consecuencias 
a las que nos exponemos, caso de aprobarse 
la propuesta. Un informe que el concejal del 
BLOC, a estas alturas de la legislatura, debería 
saber que es preceptivo tenerlo antes del 
Pleno. Al día siguiente del ataque frustrado por 
la retirada de este punto y la derrota del punto 
del PPO exigiendo la modificación del proyecto 
del paseo, se ha puesto en evidencia que...

...la tenaza chirría...
...porque está oxidada. El PPO acusando y 
responsabilizando al BLOC por permitir la 
“chapuza” del paseo y el BLOC excusándose 
diciendo que el informe técnico presentado por 
Javier Balada que desmoronó la teoría de las 
barreras arquitectónicas se hubiese tenido que 
presentar antes del Pleno. Pero antes del Pleno 
y antes de presentar la moción, lo que hubiesen 
tenido que hacer los dos portavoces opositores 
es pasarse por Servicios Técnicos, sentarse con 
el ingeniero, desplegar los planos del paseo y 
comentar aquellas dudas que se les pasaron 
por alto en su momento hace año y medio. Pero 
no, el PPO prefirió presentar la moción que ha 
tenido que ser contestada en el mismo campo 
de batalla que ellos han escogido –en el Pleno– 
con los argumentos y las pruebas –el informe– 
encargado con urgencia y hecho ex profeso por 
el técnico municipal competente para frenar 

la catástrofe que se hubiese producido caso 
de haber prosperado la moción. Aún ahora, don 
Juan Bta. Juan, en vez de ir él mismo a enterarse 
bien de las próximas obras del paseo parece 
que prefiera que vayan familiares suyos y que 
sean ellos quienes reciban las explicaciones. 

Los Plenos televisados...
...de nuestro Ayuntamiento crean más afición 
y enganchan ya más que el fútbol o los toros. 
Mes a mes el espectáculo y el bochorno viene 
servido por las malas formas de don Juan Bta. 
Juan que en el Pleno de este mes de septiembre 
se ha permitido insultar a Javier Balada hasta 
en quince ocasiones en un solo turno de cinco 
minutos, llamándole “mentiroso” o tildándole 
hasta de “secuestrador”, con toda impunidad 
y sin que la primera autoridad la imponga 
retirándole la palabra, cosa que pensamos que 
debería hacer sin consideraciones. Actuando 
como un verdadero energúmeno encolerizado 
el señor Juan –que de señor demuestra tener 
bien poco– se manifiesta como el perfecto 
niño maleducado que se revuelve y arremete 
contra quien más sombra le hace –contra Javier 
Balada– y que intenta justificar sus arrebatos 
presentándose como víctima diciendo ¿veieu lo 
que em fan? Repite, repite y repite los insultos 
por aquello del que “algo se queda”. Lo que no 
se ve en la tele es que la crispación se contagia 
a los dos bandos del público asistente y a este 
paso no nos extrañaría nada que cualquier día 
en un Pleno se lloguen cadiretes al estilo de 
lo que ocurre de vez en cuando en algunos 
Parlamentos asiáticos.

Comprensión y paciencia...
...es lo que les tenemos que pedir a los vecinos 
porque durante estos días se está efectuando la 
limpieza de los imbornales del alcantarillado 
para prevenir los efectos de las inundaciones 
por la previsible gota fría que suele descargar a 
partir de estas fechas. Estos trabajos no pueden 
realizarse durante el día porque colapsan 
la circulación y no queda más remedio que 
hacerlos durante la noche con el consiguiente 
ruido de las bombas de agua a presión aunque 
la molestia es puntual y sólo durante el tiempo 
en que permanecen frente a cada imbornal. 
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ALTRES OPINIONS

Preguntes que fa l’Associació al Sr. Alcalde en el ple de 
l’Ajuntament de Vinaròs del dia 8 de setembre de 2009

Associació de veïns Migjorn

Sempre lluitant per VinaròsA la nostra societat, cada vegada 
són més les persones que depenen 
o necessiten una altra persona per 
poder sobreviure, o com a mínim 
dur una vida diguem-ne digna. No 
se’n saben les causes de per què 
malalties com l’Alzheimer o d’altres 
malalties degeneratives afecten un 
índex tan alt de ciutadans, les causes, 
encara que majoritàriament, es 
desconeixen. Hi ha qui apunta cap 
a la contaminació mediambiental, 
sobre els aliments adulterats i altres 
sobre l’allargament de les vides, 
encara que aquest últim argument 
no sembla tan possible ja que cada 
vegada més persones joves estan 
afectades pel problema.
L’any 2006 es va aprovar una llei 
sobre l’autonomia personal i 
protecció a les persones en situació 
de dependència. Aquesta llei 
estava plena de bons propòsits i 
creiem que la seua aplicació podia 
significar, si no la resolució de tots 
els problemes que la malaltia pot 
ocasionar, sí que pot donar una 

mica més de protecció i seguretat 
a uns malalts i a la seua família que 
veuen en ells un futur incert i a 
voltes angoixant.
Jo conec malalts que ja fa prop de 
dos anys i mig que estan tramitant 
la llei i, per contra, altres que, amb 
la meitat del temps, ja han trobat 
alguna solució al problema. 
Sincerament, crec que és una bona 
llei, la seua aplicació pot alleujar, 
que no solucionar, molts proble-
mes, com passa a quasi tot Europa i 
a països considerats tercermundis-
tes com ara Cuba.
Ara només cal que els qui manen 
deixen de fer-nos creure que la 
seua no-aplicació és per culpa 
dels altres, i es dediquen a aplicar 
una llei amb què, amb la seua 
promoció, totes les persones ens 
trobem més protegides, i no només 
“beneficiàries”.
No és problema de qui mana a l’Estat 
o de qui mana a la Generalitat. És 
un problema ciutadà que s’ha de 
resoldre.

Bona nit:
A veure si després de les vacances 
tenen els ànims calmats i la crispació i 
les males maneres desapareguen per 
sempre més d’aquest saló. Cosa que 
reclamem cada canvi de temporada 
però que mai no es porta a terme.

P r e g u n t e s :

• Si hi ha alguna terrassa del passeig 
que paga per ocupació de zona blava 
(taules, cadires, etc., n’ocupen part) 
per què no actuen els municipals?
• Posaran cartells per indicar la 
quantitat de metres quadrats que 
pot ocupar cada establiment amb 
terrasses al carrer per facilitar la feina 
de la policia?
• A la Sra. Marcel·la li molesta l’olor 
de l’oli dels xurros. Preguntem si 
s’ha solucionat el problema de la 
xurreria?
• Sabem que hi ha moltes queixes 
de sorolls de la zona d’oci, com està 
l’aplicació de la normativa del mapa 
acústic?
• Quin diàmetre tindran les clave-
gueres que han de posar al carrer 

de Sant Pasqual?
• Saben que les llambordes del carrer 
de l’Àngel estan mal col·locades i les 
tapes de ferro sempre estan soltes? 
Poden reclamar a l’empresa perquè hi 
pose solució o l’han de posar vostés? 
• Quin horari tenen els gossos per 
poder anar al Gos Parc? Hi ha hores 
que està tancat i barrat. 

L’Associació de Veïns de Vinaròs 
Migjorn, en relació en la tria de 
noms per als ponts del riu Cervol, vol 
manifestar que la nostra proposta és 
pont de: 

“de les Catalinetes” 
i “dels Nicolauets”,

que no desdiu gens de la intenció 
que en el seu dia van presentar els 
empleats de Banesto, i que recorda 
perfectament la tradició dels xiquets 
i les xiquetes de Vinaròs d’anar al riu 
en la celebració d’aquests dies tan 
assenyalats i que va truncar-se del tot 
per la desfeta de la llera del riu.

Les persones dependents

Joan Francesc Sanç Solé

  Sempre actualitat, sempre www.fotospai.com

Totes les imatges de la comarca en:
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ACTUALITAT

Los restaurantes vinarocenses están incre-
mentando sus iniciativas para hacer frente 
a la crisis, como son la creación de jornadas 
gastronómicas específicas como las dedicadas 
a la fideuada, el langostino o el pescado azul 
que han tenido gran éxito y la prolongación 
en el tiempo de las ya existentes, además de 
crear menús especiales asequibles a los bolsi-
llos. Una de las nuevas propuestas que va a im-
plantarse es prolongar la duración del mes de 
los arroces, que hasta ahora no iba más allá de 
noviembre y se va a adelantar hasta mediados 
de octubre. 
Así lo avanzaba el presidente de la Asociación 
de Hostelería, Rafael Miralles. A finales de este 
septiembre o primeros de octubre presentarán 
esta nueva edición del Mes dels Arrossos, 
“aunque siempre ha sido en noviembre, ahora 
lo comenzaremos a mediados de octubre, 
es una oferta que tiene muy buena acogida, 

además participa un elevado número de 
restaurantes”. Miralles alababa que el sector 
hotelero vinarocense ha “sabido” reaccionar 
ante el descenso de clientela provocado por la 
crisis. “Ha creado unas ofertas atractivas, que 
permiten ir a comer alternando socialmente 
con la familia y que el coste sea razonable”. 
Aun así, decía que “la temporada de otoño-
invierno no va a ser fácil, habrá que seguir 
buscando ideas”. 
El presidente de los hosteleros considera que 
los restaurantes comenzaron a planificar estas 
estrategias con mucha antelación, hace un 
año, pensando ya ofertas complementarias. 
“La bajada importante de clientes obligó a 
pensar muy pronto nuevas iniciativas, de 
ahí surgieron posibilidades de menús con 
costes de 20 a 25 euros, con servicio muy 
completo, como ha ocurrido con las jornadas 
de la fideuada”. “En estos momentos cuando 

alguien quiere ir a cenar se planifica qué 
puede gastar y estos menús se ajustan a 
muchos bolsillos” añadía. Miralles también 
destacaba el riesgo que se corre cuando se 
crean ideas nuevas en hostelería para atraer 
clientela, “puedes no acertarlo y no te llega 
el presupuesto ni para pagar los anuncios 
realizados”. 
Según Miralles, “estas ideas son viables si el gremio 
está unido”.  Cabe recordar que miles de personas 
se congregaron en la avenida del Atlántico de 
Vinaròs para degustar sus afamados langostinos 
en la reciente degustación, uno de los actos 
veraniegos más populares. 
La degustación fue a cargo de los restaurantes 
que integran el Club de Turismo Gastronómico 
impulsado por el Patronato Municipal de Turismo 
y se celebró de forma conjunta la degustación de 
pasteles que organiza cada año la Agrupación 
de Pasteleros de Vinaròs. 

Los restaurantes incrementan ofertas y prolongan jornadas gastronómicas para salir de la crisis

El 70 per cent dels propietaris de terrenys 
inclosos en el polígon industrial impulsat 
per l’Ajuntament en les Soterranyes, estan 
d’acord a vendre al preu estipulat de 6 euros 
el metre quadrat, segons va assegurar el 
dimarts el regidor d’Urbanisme, Javier 
Balada. Precisament dimarts s’iniciava la 
compra de terrenys, que es perllongarà fins 

a final de mes. Balada va fer una crida a la 
resta de propietaris recordant que “encara 
tenen temps per a arribar a un acord de 
venda amb el consistori”. El regidor va 
advertir que passat el mes de setembre, 
s’iniciaran els tràmits d’expropiació dels 
terrenys d’aquells propietaris que no 
hagen venut de manera voluntària.

S’inicia la compra 
de terrenys 
per al polígon 
industrial L’Equip de Govern de l’ajuntament de Vinaròs ha decidit 

exposar públicament en el saló de plens els plànols del 
projecte de remodelació del passeig marítim en la seua 
tercera i quarta fase. “Ho fem perquè tothom puga veure en 
què consisteix, evitar suspicàcies i perquè l’oposició no ens 
torne a acusar d’obscurantisme?, va assegurar Balada. 
Segons Balada, les últimes intervencions públiques del 
PP demostren que “només intenta paralitzar les obres del 
passeig marítim”. “Vam demostrar en el ple que no hi hauria 
escalons i després van dir que no fa falta el pas subterrani, 
fet que demostra que la seua única intenció és paralitzar el 
projecte”, va concloure.

La segona i tercera fase del passeig 
s’exposen a l’ajuntament 

Emili Fonollosa

X.Flores

X.Flores
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El alcalde de Vinaròs, Jordi Romeu, ha mani-
festado su satisfacción por la consolidación 
y la enorme proyección exterior que tiene el 
Concurso de Cocina aplicada al langostino 
que este año se celebra el próximo lunes 21 
de septiembre en la capital de la comarca 
del Baix Maestrat.
Romeu ha indicado que “con la realización 
de este concurso se trata de poner en valor 
un producto de primer nivel como es el 
langostino a la vez que con esta prueba 
se trata también de incentivar nuevas 
tendencias culinarias en Vinaròs”.
Unas declaraciones que han tenido lugar en 
el transcurso de la presentación oficial de la 
presente edición que ha tenido lugar en la 
ciudad de València después que en anteriores 
ocasiones este acto tuviera lugar en Andorra la 
Vella, San Sebastián o Barcelona.

Esta presentación-comida ha tenido lugar en 
el restaurante Arrop de Ricard Camarena, un 
brillante cocinero valenciano galardonado 
con una estrella Michelin y que el pasado año 
ostentó la presidencia del jurado del Concurso 
de Cocina aplicada al langostino.
La primera autoridad municipal ha aprovechado 
la ocasión para destacar la importancia de 
promocionar un destino turístico como es 
Vinaròs de la mano de un producto del mar 
tan exquisito como es el langostino, que es 
representativo de su litoral.
Entre otras cosas, el alcalde de Vinaròs ha 
destacado que Vinaròs es un referente de la 
Comunidad Valenciana en materia gastronómica 
ya que ha sido pionero en desarrollar un club 
de producto turístico gastronómico al que se ha 
denominado Vinaròs Gastronòmic. 
Romeu, asimismo, ha emplazado a los asistentes 

al acto a seguir divulgando las excelencias de 
la cocina mediterránea como una forma de 
mejorar el producto turístico valenciano para de 
esta manera disponer de mayores atractivos de 
cara a visitantes y turistas.
Al mismo tiempo, esta presentación se ha 
complementado con un almuerzo servido por 
el prestigioso cocinero valenciano en el que 
los asistentes al mismo han podido comprobar 
el prestigio de Ricard Camarena de la mano 
de recetas tan exquisitas y originales como 
Langostino de Vinaròs asado con sang en ceba 
(sin sangre y sin cebolla) y Langostino de Vinaròs 
con fideos de su propio ajillo. 
En la comida realizada con la prensa valenciana 
se acreditaron 23 medios de comunicación de 
ámbito gastronómico y generalista, destacando 
la presencia de medios como El País, Antena 3, 
Canal 9 o Club de Gourmets.

Vinaròs presenta en València el 
Concurso de Cocina aplicada al langostino 2009

Patronat de Turisme de Vinaròs
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Concurs Nacional 
de Cuina Aplicada 

al Llagostí de  
Vinaròs 2009

VINARÒS
GASTRONÒMIC

del 5 al 27 de septiembre 
II Jornadas de Cocina Aplicada 
al Langostino de Vinaròs
Durante las jornadas, ocho restaurantes del Club de Pro-
ducto turístico Vinaròs Gastronómico ofrecerán un menú 
especial. 

día 16 de septiembre   | 10 h, 15 h y 20 h.
Cata de café artesanal, 100% arábica.  
Ofrecido por Antiqua Cafés&Tes

día 17 de septiembre   | de 18 h a 19 h 
El Langostino Divertido
Actividad de animación infantil impartida por el cocinero de 
Vinaròs Juanjo Roda.

día 21 de septiembre 
VII Concurso Nacional de Cocina  
Aplicada al Langostino de Vinaròs 

Concurso Nacional 
de Cocina Aplicada 
al Langostino de 
Vinaròs 2009

VINARÒS
GASTRONÒMIC

Organitza / Organiza:

 Patrocinadors / Patrocinadores:

c a f é s
&  t e s

a n t i    u a

del 5 al 27 de setembre 
II Jornades de Cuina Aplicada 

al Llagostí de Vinaròs
Durant les Jornades, huit restaurants del Club de Producte 

turístic Vinaròs Gastronòmic oferiràn un menú espècial. 

dia 16 de setembre    | 10 h, 15 h i 20 h
Tast de cafè artesanal, 100% aràbica 

Oferit per Antiqua Cafés&Tes

dia 17 de setembre    | de 18 h a 19 h 
El Llagostí Divertit 

Activitat d’animació infantil  
a càrrec del cuiner de Vinaròs Juanjo Roda

día 21 de setembre 
VII Concurs Nacional de Cuina  

Aplicada al Llagostí de Vinaròs 

Tourist Info Vinaròs | Plaça de Jovellar, 2 | 12500 Vinaròs | Castellón | Tel. +34 964 453 334 | Fax +34 964 455 625 
vinaros@touristinfo.net | www.turisme.vinaros.es  | www.llagostidevinaros.com  

Més informació / Más información:

Lloc: L’Art Lounge

Lloc: Plaça de Sant Agustí

Lloc: Biblioteca Municipal

Lugar: Biblioteca Municipal

Lugar: L´Art Lounge

Lugar: Plaça de Sant Agustí

25

25

24         

24         

El cóctel ofrecido por el Ayuntamiento de Vinaròs 
la noche del pasado martes 15 de septiembre en 
las instalaciones del restaurante Arrop de Ricard 
Camarena de València, resultó un éxito de público 
dado que acudió una nutrida representación de la 
sociedad civil valenciana.
Un acto que contó con la presencia del delegado del 
Gobierno central en la Comunitat Valenciana, Ricardo 
Peralta, y de representantes del arco parlamentario 
valenciano como Jorge Alarte y Ximo Puig, del PSPV-
PSOE; Marisol Linares y Mayren Barrieras, del PP, o 
Enric Morera, del BLOC, entre otros.
Asimismo, asistieron otros representantes políticos 
como la alcaldesa de Deltebre o la concejala de 
Turismo del Ayuntamiento de Gandia.
Igualmente cabe destacar la numerosa asistencia de 
representantes de los sectores empresarial, cultural, 
artístico, turístico, universitario y judicial de la capital 
de Comunitat Valenciana. 
También se dio cita una nutrida representación del 
Ayuntamiento de Vinaròs con la finalidad de estar 
presente en la presentación de un acto tan relevante 
que supone el paso previo a la celebración del 
concurso que tendrá lugar el lunes 21 de septiembre.
El alcalde de Vinaròs, Jordi Romeu, realizó una 
intervención en la que glosó las virtudes del langostino 
de Vinaròs destacando la importancia de contar con 
un producto tan exquisito y que cuenta con tantos 
adeptos por su textura y cualidades.
Mamen Obiol, concejal de Turismo, hizo hincapié en 
la defensa de la promoción del langostino como una 
manera eficaz de dar a conocer Vinaròs en el exterior 
y ser un instrumento positivo para promocionar el 
municipio como destino turístico.
También hizo uso de la palabra el delegado del 
Gobierno central en la Comunitat Valenciana, Ricardo 
Peralta, quien mostró su satisfacción por asistir a un 
acto de estas características prueba de la pujanza y 
desarrollo de la capital del Baix Maestrat.

El langostino de Vinaròs 
demuestra su poder de 
convocatoria en València
Éxito de participación en el cóctel organizado 
en València para presentar el Concurso de 
Cocina aplicada al langostino

Patronat de Turisme de Vinaròs
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El territori que abraça els municipis de la Taula del 
Sénia té un total de 4.080 oliveres monumentals, 
algunes de les quals plantades pels àrabs i fins i 
tot pels romans. 
Es tracta d’arbres de gran valor que poden tindre 
fins i tot edats de més de mil anys. El president 
de la Mancomunitat, Jordi Romeu, va anunciar 
aquesta setmana la finalització de l’inventari 
d’aquest tipus d’arbres, que ha permés descobrir-
ne la distribució per municipis i que pretén ser el 
primer escaló amb el qual forjar futurs projectes 
conservacionistes, plans de gestió i altres estudis 
per poder mantenir, de manera sostenible tant 
per a propietaris com per a les administracions, 
el gran patrimoni d’oliveres monumentals o 
mil·lenàries. 
Per poder realitzar aquest treball s’han visitat 
i s’ha fet prospeccions a les finques, partides, 
polígons i termes municipals de 18 pobles que 
conformen la Taula del Sénia. El treball s’ha 
basat fonamentalment en els pobles del vessant 

marítim de la Taula, encara que també s’han 
trobat exemplars monumentals en algun poble de 
l’interior, com Pena-roja de Tastavins. Cada arbre 
catalogat ha estat fotografiat, realitzant un conjunt 
de fotos de cada exemplar, i ha estat marcat amb 
l’ajuda d’un GPS per tindre dades concretes de la 
seua ubicació. La classificació també s’ha realitzat 
d’acord amb la “monumentalitat”, numerant-se 
els arbres de l’1 al 6 segons el perímetre troncal 
i tenint en compte altres variables com l’altura o 
les formes. 
Segons va explicar el director i redactor de l’estudi, 
Romà Senar, es calcula que més del vuitanta per 
cent de les oliveres catalogades està en producció, 
encara que el seu oli es barreja amb el d’altres 
arbres que no són monumentals. Per això, un 
dels principals objectius de la Taula del Sénia és 
promoure la producció d’un oli d’oliva provinent 
d’oliveres mil·lenàries. De moment, tan sols dos 
cooperatives, una al Baix Maestrat, ofereix oli que 
procedeix exclusivament d’aquest tipus d’arbres, 

amb unes propietats especialment lloades.

La Jana, el municipi més “monumental” 
Els municipis d’Ulldecona, amb 1.237 oliveres; 
Canet lo Roig, amb 1.118, i La Jana, amb 939, 
són els pobles amb més patrimoni arbori 
monumental. La suma de les tres poblacions 
suposa el vuitanta per cent de totes les oliveres 
del territori. Però de les tres, la Jana és la localitat 
que té una concentració més elevada, atés que les 
939 oliveres mil·lenàries es reparteixen en tan sols 
18 quilòmetres quadrats. 
Traiguera amb 279 exemplars, Cervera amb 58 i 
Càlig amb 44, són altres dels municipis del Baix 
Maestrat inclosos en l’inventari. 
Senar va constatar que aquesta és “una de les 
zones d’Espanya amb més densitat d’oliveres 
mil·lenàries i amb els perímetres més grans”. 
La majoria d’oliveres mil·lenàries pertanyen a 
la varietat autòctona, la més antiga del Baix 
Maestrat, anomenada farga.

La Jana és el municipi amb més 
densitat “monumental” 

La Taula del Sénia cataloga 
4.080 oliveres mil·lenàries 

X.Flores

P o b l e s
O l i v e r e s  m o n u m e n t a l s  p e r  c a t e g o r i e s S u p e r f í c i e  e n  H a 

M 1 M 2 M 3 M 4 M 5 M 6 M t o t a l O l i v a r s
% 

M t o t a l /
o l i v a r

T e r m e %  M t o t a l /
t e r m e

A l c a n a r 3 3 2 0 0 0 8 305,1 2,62% 4.694,4 0,17%

B e n i c a r l ó 3 10 7 4 2 0 26 389,1 6,68% 4.813,1 0,54%

C à l i g 6 24 7 4 3 0 44 645,3 6,82% 2.721,1 1,62%

C a n e t  l o  R o i g 352 456 221 57 19 13 1.118 3.255,9 34,34% 6.851,1 16,32%

Ce r v e r a  d e l  M a e s t . 17 28 9 1 2 1 58 1.103,2 5,26% 9.363,6 0,62%

F r e g i n a l s 25 7 1 0 0 0 33 638,1 5,17% 1.748,0 1,89%

G a l e r a ,  l a 4 0 0 0 0 0 4 1.691,3 0,24% 2.738,3 0,15%

G o d a l l 29 27 17 2 1 0 76 1.144,6 6,64% 3.396,7 2,24%

J a n a ,  l a 273 403 174 59 17 13 939 1.103,2 85,12% 1.936,6 48,50%

M a s  d e  B a r b e r a n s 4 8 1 1 0 0 14 3.671,0 0,38% 7.905,8 0,18%

Pe n a - r o j a  d e  Ta s t v. 0 1 0 2 0 0 3 124,7 2,40% 8.340,6 0,03%

R o s s e l l 19 16 5 0 1 0 41 2.306,6 1,78% 7.494,5 0,55%

S a n t  C a r l e s  R à p i t a 1 4 0 1 0 0 6 289,2 2,08% 4.687,8 0,13%

S a n t a  B à r b a r a 5 3 0 0 0 0 8 1.038,0 0,77% 2.811,1 0,28%

S é n i a ,  l a 53 88 24 6 2 0 173 2.405,1 7,19% 10.898,4 1,58%

Tr a i g u e r a 58 119 67 20 8 7 279 2.652,7 10,52% 5.994,8 4,65%

U l l d e c o n a 369 535 238 63 27 5 1.237 4.372,6 28,29% 12.671,7 9,76%

Vi n a r ò s 3 7 2 0 1 0 13 517,4 2,51% 9.478,8 0,14%

To t a l 1.224 1.739 775 220 83 39 4.080 27.653,1 14,75% 108.546,4 3,76%
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La noblesa i qualitat de l’oli procedent de les oliveres 
mil·lenàries de la zona de la Mancomunitat de la Taula 
del Sénia es potenciarà d’una manera molt important. 
L’Associació del Territori del Sénia ha rebut una subvenció 
d’1.230.150 euros del Ministeri de Medi Ambient i Mitjà 
Rural per posar en valor les oliveres monumentals dels 
18 municipis que conformen la Taula millorant els seus 
processos de producció i estudiant les característiques 
peculiars del seu oli. 
Serà la Mancomunitat de la Taula del Sénia qui durà a 
terme el projecte, amb els objectius de conservar i posar 
en valor les oliveres mil·lenàries, millorar la qualitat de l’oli 
del territori, estudiar aquest tipus d’oliveres monumentals 
i el seu oli, la realització d’itineraris mediambientales i el 
desenvolupament de campanyes de divulgació de l’oli, 
entre altres. 
La primera acció que s’engegarà serà un estudi que 
realitzarà el Centre d’Investigació IRTA per determinar 
el genotip de les oliveres monumentals, caracteritzar les 
oliveres singulars i comparar les característiques dels olis 
de les diferents oliveres, a més d’assessorar els molins 
en la producció d’aquest tipus d’oli procedent d’oliveres 
mil·lenàries.

Valor afegit 
En aquest sentit, el coordinador de l’IRTA, Joan Tous, va 
indicar que després de la recent presentació de l’inventari 
d’oliveres i l’arribada d’aquest finançament, “l’objectiu és 
diferenciar-nos amb la gran qualitat d’oli que poden oferir 
aquest tipus d’oliveres”. Tous va explicar que el principal 
interés dels arbres monumentals està “en la soca i la 
seua singularitat, és a dir, en si estan o no empeltats”. Els 
que no ho estan, segons Tous, “poden donar molt valor 
afegit i han d’estudiar-se des del punt de vista de l’oli 
que produeixen i la seua qualitat, a més de propagar-los 
perquè no es perden”. Això suposaria un plus quant a la 
diferenciació del producte.

Oli de gran qualitat 
El president de la cooperativa Clot d’en Simó, Ramon 
Mampel, una de les que es dedica des de fa set anys a 
la producció i distribució d’aquest tipus d’oli únic, va 
destacar la qualitat del producte d’olivera mil·lenària 
assegurant que la zona “és un referent per la seua 
producció d’oli de qualitat en tot el món”. De fet, l’alta 
cuina ja s’ha fixat en el nostre oli. En aquest sentit, va 
recordar que la fundació Slow Food va reconéixer les 
propietats i la qualitat de l’oli d’oliveres mil·lenàries de 
les nostres terres, i també són clients alguns dels millors 
cuiners del món, com Ferran Adrià o Martín Berasategui. 
“Tenim una zona única en el món, la més important 
del Mediterrani quant a oliveres, i hem recorregut molt 
camí fins a poder aconseguir un finançament que hem 
d’utilitzar bé perquè revertisca en el nostre territori”, va 
indicar Mampel. 
Aquest or líquid, que també es ven en botigues gurmet, 
pot adquirir-se a un preu de 40 euros per litre. 
Amb el decidit impuls de productors, amb el suport de 
l’Administració, es pretén que l’oli d’olivera mil·lenària 
es convertisca en l’estendard de la comarca per la seua 
gran exquisidesa i qualitat.

Subvenció milionària per 
potenciar l’oli d’oliveres 
monumentals 
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ACTUALITAT

L’Associació de Veïns de la Colònia Europa de 
Vinaròs, amb el suport del BLOC, ha denunciat 
la situació d’abandó, perill i insalubritat d’uns 
terrenys de propietat privada que ocupen una 
antiga discoteca, unes pistes de tenis i una 
piscina, ara en ruïnes, i ha demanat a l’Ajuntament 
l’adopció de mesures de manera immediata. Una 
trentena de veïns dels 800 que integra l’associació 
van oferir dilluns una roda de premsa en la qual 
van assegurar sentir-se “desemparats” després de 
més de tretze anys reivindicant solucions i més 
atenció a la zona “sense que cap dels equips de 
govern hi haja actuat”. 
El vocal de l’associació, Domingo Juste, va explicar 
que té en aquesta zona de Vinaròs la segona 
residència i veu amb resignació “com any rere any 
disminueix en qualitat de vida, augmentant els 
insectes i la situació de insalubritat”. Juste va indicar 
que els veïns han arribat a un punt que han dit 
“prou” i han decidit “sortir al carrer”. “Arribarem on 
hàgem d’arribar, però volem fer-ho pacíficament, 
demanant a l’Ajuntament de nou que hi intervinga 
o que inste el propietari d’aquestes pistes que 

netege i adeqüe la zona, per evitar riscos i perills que 
tenen els nostres fills i els nostres néts”, va apuntar. 
Juste també va acusar el Govern vinarossenc de fer 
“promeses en va” i va sol·licitar a l’Ajuntament “que 
pose tota la carn a la graella per solucionar-ho”. 
Per la seua banda, el secretari de l’associació, 
Manuel de Antonio Villacampa, va lamentar que 
els diferents equips de govern hagen fet “cas omís” 
a les reivindicacions de l’associació des de la seua 
fundació l’any 1996. “Diuen que els polítics no es 
posen d’acord, però aquí s’han posat d’acord per a 
no concedir-nos res”, va assegurar amb resignació. 
L’associació, segons Villacampa, ha demanat 
a l’Ajuntament que “si el propietari no hi vol 
edificar, li exigisca neteja, el tancament de la 
zona i l’eliminació de perills”, afegint que “l’aigua 
estancada de la piscina és un focus infecciós per 
l’abundància d’insectes i rates, que deriven a les 
propietats privades creant un seriós problema 
de salut pública”. Villacampa també va apuntar 
que la zona “és un atractiu per als xiquets, que se 
sotmeten al perill de despreniments i a més ha 
estat alberg d’ocupes de dubtosa reputació”. 

El secretari de l’associació va denunciar a més 
altres mancances en la zona de la Colònia Europa, 
criticant que no s’haja adequat la zona infantil des 
de fa molts anys, l’absència d’una bona il·luminació 
i demanant la instal·lació d’espills de visibilitat i 
bandes sonores per limitar la velocitat als carrers 
de les Salines A i B, entre altres reivindicacions. 
L’associació ha rebut el suport del BLOC. El 
regidor, Domènec Fontanet, va estar present 
durant la roda de premsa. Fontanet va recordar 
que el regidor d’Urbanisme, Javier Balada, “va dir 
que la situació se solucionaria a principis d’estiu, 
però passades les vacances estivals, tot continua 
igual”. “Veiem que aquest Equip de Govern no 
reacciona i el BLOC ha volgut donar suport 
avui als veïns per denunciar-ho públicament”, 
va indicar. Fontanet també va anunciar que 
proposarà que per als pressupostos de l’any 
pròxim, s’incloga una millora de les dotacions 
urbanístiques. Cal recordar que l’Ajuntament 
va aprovar en un ple recent dur a terme la 
renovació del clavegueram i l’aigua potable de 
la zona, per als pròxims plans provincials.

Els veïns de la Colònia Europa denuncien la situació d’abandó de la zona 
i demanen solucions 
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L’Ajuntament de Vinaròs ha instat el propietari 
majoritari de les degradades instal·lacions de la 
Colònia Europa que les enderroque i hi ha un 
requeriment perquè es procedisca, una vegada 
transcorregut l’estiu, segons va explicar el primer 
tinent d’alcalde, Javier Balada, després de la 
protesta realitzada per veïns de la zona, demanant 
solucions a l’“abandó” d’aquesta zona. 
Balada va explicar que l’Ajuntament va aconseguir 
arribar a un acord amb el propietari majoritari 
i altres accionistes i es va procedir a tancar les 
zones abandonades, com la piscina i les pistes de 
tenis, i també es va intervenir des del consistori 

perquè actuessen de manera immediata abans de 
l’estiu, encara que sense èxit. “Vam quedar amb 
el propietari majoritari que, després de l’estiu, es 
comprometia a enderrocar-lo i deixar la zona en 
condicions. Per part de l’Ajuntament ja s’han iniciat 
les accions oportunes fa temps perquè d’aquí a 
uns mesos aquest propietari haja enderrocat i 
condicionat aquest edifici”, va apuntar el regidor. 
Els terrenys de l’antiga discoteca, les pistes i la 
piscina es van adquirir fa uns anys per una empresa 
promotora que pretenia condicionar i construir 
a la zona. Balada va explicar que “es van arribar a 
presentar fins i tot avantprojectes, però a causa 

de la crisi de la construcció, el projecte va quedar 
paralitzat”. 
Balada també va apuntar que “els veïns que van 
parlar en la roda de premsa mai no s’han posat en 
contacte amb mi, que recorde, i podrien haver-se 
reunit prèviament amb el consistori per comentar-
nos les seues demandes”. En aquest sentit, va 
matisar que sí que havia mantingut reunions, 
anteriorment, amb altres veïns de la Colònia 
Europa, que li havien transmés queixes similars.

L’Ajuntament va instar el propietari de 
la Colònia Europa a enderrocar les 
instal·lacions abandonades 
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ACTUALITAT

La regidora d’Educació, Maria José Ferrer, va facilitar 
el dimarts les dades sobre l’inici de curs en els dos 
instituts de la localitat. En total, 1.166 alumnes estan 
matriculats d’ESO, repartits en 444 a l’IES Vilaplana, 493 
a l’IES Leopoldo Querol, 109 a la Divina Providència i 
122 a La Consolació, mentre que 300 cursen Batxillerat 
i 248 Cicles Formatius als IES Leopoldo Querol i José 
Vilaplana. 
D’altra banda, Ferrer va destacar que tan sols el col·legi 
número cinc disposa de vacants en Primària, mentre 
que no queda cap vacant en Infantil, fet que indica la 
falta d’un altre centre educatiu, segons la regidora.

Comencen les classes 
de secundària 
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El regidor del PP de Vinaròs, Ernesto Molinos, 
va assegurar dimecres que la problemàtica 
de la Colònia Europa estaria solucionada 
si fossen els populars qui estiguessen 
governant la localitat. Molinos va lamentar 
que l’Equip de Govern desestimés incloure en 
el pressupost del 2009 un “pla de recuperació” 
que va presentar el PP “per a la millora de la 
il·luminació, voreres i neteja d’aquesta zona 
amb una dotació de 60.000 euros”. 
El regidor popular, que va indicar que el 
PP tornarà a presentar aquesta proposta 
en els pressupostos del 2010, va qualificar 
d’“inadmissible” que aquesta zona de la 
localitat “estiga en estat d’abandó per part de 
l’Ajuntament”, recordant que els veïns “paguen 
les taxes igual que altres ciutadans”. 
Respecte a la resposta del regidor d’Urbanisme, 
Javier Balada, que va apuntar que l’Ajuntament 

havia negociat amb els propietaris per 
condicionar el solar que ocupa una antiga 
discoteca i zona esportiva en estat d’abandó, 
va indicar que “com a ciutadà em sentiria 
indignat amb aquesta justificació, perquè 
parlar amb el propietari és qüestió d’una hora, 
per la qual cosa em pregunto què més ha fet 
en 24 hores de dedicació exclusiva”. 
Molinos va assegurar que l’actuació en la 
Colònia Europa “ja estaria feta amb un govern 
del PP”, insistint que l’Equip de Govern “no té 
el mateix ordre de prioritats” que els populars 
“perquè es fixa més en grans projectes que 
avui dia estan paralitzats en lloc de fer el poble 
més habitable”. 
En aquest sentit, va assegurar que els populars 
han rebut queixes d’altres veïnats de la 
localitat, “com els de la Closa, el Triador o el 
carrer de les Columbretes, que s’han queixat 

de l’escassa il·luminació”. 
Molinos va concloure que aquest Equip de 
Govern “va a remolc del que demana el poble 
en lloc d’avançar-se a les seues necessitats, 
fet que demostra la seua falta d’iniciativa i 
incapacitat de gestió”.

Polígon industrial 
D’altra banda, el portaveu del PP, Juan Bautista 
Juan, va considerar que el fet que la A-68 
acabe a la Jana i no a Vinaròs podria afectar 
la futura viabilitat del polígon industrial, 
per al qual l’Equip de Govern ha iniciat la 
compra dels terrenys. A més, segons Juan, 
l’Ajuntament hauria d’explicar “quin és el seu 
criteri de compra” i especificar per on s’iniciarà 
el seu desenvolupament “i ni cometre l’error 
d’adquirir parcel·les disseminades dintre de la 
reserva de sòl”.

El PP va proposar invertir en la Colònia Europa 
en el pressupost del 2009
Molinos assegura que la  problemàtica estar ia 
solucionada s i  governessen els  populars 
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ACTUALITAT

La regidora d’Educació de l’Ajuntament 
de Vinaròs, María José Ferrer, va 
reivindicar de nou la creació d’una 
seu permanent de l’Escola Oficial 
d’Idiomes (EOI) en la localitat. Ferrer va 
centrar el seu argument en la quantitat 
d’alumnes preinscrits aquest any, un 
total de 263, i el fet que en aquests 
moments, en estar situat l’aulari en l’IES 

Lepoldo Querol, solament es poden 
oferir classes en horari nocturn, atés que 
durant el dia les aules estan ocupades 
per estudiants de secundària. 
D’altra banda, l’Ajuntament ja ha 
invertit un total de 144.679 euros 
en concepte de Chiquibono per a 
guarderies i 30.292 euros en beques 
per a la gratuïtat dels llibres de text.

Vinaròs torna 
a demanar la 
seu de la EOI 

El regidor d’Urbanisme de 
l’Ajuntament de Vinaròs, l’in-
dependent Javier Balada, ha 
valorat de manera “molt ne-
gativa” la resposta donada pel 
Ministeri de l’Interior a la re-
solució adoptada per les Corts 
Valencianes en la qual s’instava 
el govern d’Espanya que, en 
el termini màxim d’un any, es 
posés en funcionament una 
oficina d’expedició del DNI a 
Vinaròs i s’hi habilitessen els 

mecanismes necessaris. “Valoro 
aquesta informació com una cosa 
molt negativa per a Vinaròs, però 
l’última paraula que tenim i crec 
que és la promesa del delegat 
del Govern, Ricardo Peralta, que 
va dir que s’instal·laria una ofici-
na d’expedició de DNI i d’estran-
geria”. Balada va assegurar que 
l’Ajuntament encara no té notícia 
del contrari, i que des de l’Equip 
de Govern continuaran insistint 
perquè siga una realitat.

Balada apel·la a la promesa del delegat del 
Govern per a no donar per perduda l’oficina 
d’expedició de DNI 

L’Ajuntament de Vinaròs desti-
narà 200.000 euros per a l’ade-
quació del camí de Sant Gregori, 
principal accés a la ciutat espor-
tiva. L’Ajuntament ha decidit dur 
a terme les obres, que estaven 
previstes en tres fases, de manera 
conjunta, després d’haver accep-
tat la petició del BLOC d’incloure 

un carril bici. El regidor d’Urbanis-
me, Javier Balada, va indicar que 
les obres s’iniciaran la pròxima 
setmana amb la canalització de 
pluvials, la instal·lació de vuitanta 
punts d’il·luminació i la construc-
ció d’un carril bici de dos metres 
d’amplària. El termini de finalitza-
ció previst és d’un mes.

S’invertiran 200.000 euros per adequar 
l’accés a la ciutat esportiva 

L’Ajuntament de Vinaròs ha decidit posar fi als plens 
interminables i a les disputes entre els diferents 
grups polítics pels temps d’intervenció. 
El públic, els mitjans de comunicació i els mateixos 
regidors es van sorprendre en entrar al saló 
plenari el dimarts a la nit quan es van adonar de 
la instal·lació d’un cronòmetre digital destinat 
a controlar en igualtat de condicions els temps 
d’argumentació de cada grup polític. En finalitzar 
cada torn, un senyal acústic avisava que el temps 
establert havia finalitzat. La mesura va funcionar 
a la perfecció en l’estrena, i tots van respectar el 
temps estipulat. 
Però mentre els periodistes veuen en general amb 
encert la limitació del temps en benefici de la 
concreció, la mesura ha suscitat opinions per a tots 
els gustos entre els diferents grups polítics. 
Per part de l’Equip de Govern, l’alcalde, Jordi 

Romeu, va considerar que aquesta mesura “pot 
evitar la crispació quan comencem a parlar i no 
sabem si estem superant el temps”. La instal·lació 
del crono, segons Romeu, “és tan sols una indicació 
per ajustar les intervencions i evitar que els plens es 
facen interminables”. En aquest sentit, va recordar 
que “encara que els torns estaven establerts en 5, 3 
i 1 minut d’intervenció per a cada grup municipal, 
tots ens allargàvem i hi havia plens que duraven 
tres hores, amb punts de més d’una hora de 
debat”. 
Per la seua banda, el líder del PVI, Javier Balada, 
va qualificar la seua instal·lació d’“interessant”, 
atés que “posarà fi a les polèmiques pel temps 
d’intervenció”. Per a Balada, aquesta és la 
solució més adequada “per evitar que uns 
parlen més que uns altres i s’allarguen els 
plens de manera innecessària”. 

Per part de l’oposició, el portaveu del Partit 
Popular, Juan Bautista Juan, assegura que “no 
em preocupa en absolut que hagen instal·lat un 
cronòmetre; en tot cas a qui ha de preocupar-li 
és a qui no respecta el reglament, i un d’ells és 
l’alcalde”. Juan també va considerar convenient 
que, si s’aplica aquesta mesura en pròxims 
plenaris, “s’instal·le un altre de més visible per 
al nostre grup municipal o que posen aquest al 
centre perquè tothom el puga controlar”. 
Més crític va ser el regidor del BLOC, Domènec 
Fontanet, que opina que es tracta d’una decisió de 
l’alcaldia que “coarta un poc la llibertat d’expressió” 
de cada grup polític. Encara que Fontanet va voler 
deixar clar que no en discuteix la legalitat, no 
considera necessari haver de delimitar el temps 
i no descarta “proposar en la junta de portaveus 
demanar més temps” per raonar en el ple.

Un cronòmetre per posar fi als plens interminables 
La mesura també s’ha aplicat per acabar amb les polèmiques pels temps d’intervenció 
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¡Caritas necesita alimentos!
P r o d u c t o s  d e l  m e s

LEGUMBRES COCIDAS Y TOMATE enlatado (natural o frito)L u g a r  d e  r e c o g i d a :  l a s  p a r r o q u i a s

Estos dos alimentos como más urgentes, pero también sería bueno que trajesen: leche, aceite, galletas y cereales de desayuno.

ACTUALITAT

DESDE COCEMFE BAIX MAESTRAT 
OS LO AGRADECEMOS

FOTO
AGRADECIMIENTO

Se están repintando por parte de la 
brigada municipal los aparcamientos 

reservados a las personas con 
movilidad reducida

HOY POR MÍ... 
MAÑANA PUEDE QUE POR TI 

 
SON MUCHOS AÑOS LUCHANDO CONTRA 

LAS BARRERAS Y AÚN SE SIGUEN 
PRODUCIENDO 

ESTAS SITUACIONES 
 

¡UN APROVADO EN SOLIDARIDAD!

El club d’esport adaptat Bamesad de Vinaròs ha 
ampliat la seua oferta amb l’adquisició d’una 
cadira especial perquè els discapacitats puguen 
practicar atletisme. La cadira, amb un de 
5.000 euros, ha estat cofinançada per la Caixa 
Vinaròs i Caja Madrid i amb la col·laboració de la 
Ortopedia Roca. 
El president de Cocemfe Vinaròs, Manuel Celma, 
va mostrar la seua satisfacció per aquesta nova 
adquisició que amplia l’oferta esportiva a les 
persones amb mobilitat reduïda, destacant que 
espera que altres entitats bancàries, a les quals 
ja han presentat el seu programa, subvencionen 
noves cadires d’aquest tipus. “Ens falta ara una 
altra cadira d’atletisme i dos handbikes més”, va 
apuntar Celma. 
El club Bamesad va iniciar les seues activitats 
amb natació i tenis de taula i a poc a poc ha 
anat augmentant l’oferta introduint bàsquet 
en cadira de rodes, boccia, eslàlom i atletisme. 

A més també disposen de bicicletes adaptades 
per fer sortides al camp. El club l’integren 
actualment 65 persones que practiquen algun 
tipus d’esport. A més, l’associació s’ha fet càrrec 
aquest any de l’escola infantil d’esport adaptat, 
en la qual participen 20 xiquets. “L’important 
és que els més menuts facen esport, i si algun 
pogués arribar a les paraolimpíades..., però 
això implica sacrifici, encara que ara no poden 
dir que no tenen eines”, va indicar Celma. El 
representant del club també va informar que 
l’associació està pensant a redactar un llistat 
que continga els llocs que inclouen elements 
adaptats perquè la gent amb mobilitat reduïda 
puga practicar esport, com la pista de karts, que 
disposa d’un vehicle adaptat. 
Finalment, Celma també va demanar la 
col·laboració de la gent de la comarca perquè 
s’apunte i completar així un equip de bàsquet 
amb el qual competir per equips.

Bamesad practicarà atletisme gràcies a una cadira adaptada 
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IV Centenari
SANT SEBASTIÀ

VINARÒS

S’obri la inscripció per 
participar en la pujada a 
l’ermita en els actes del 

quart centenari de la relíquia

Cada participant durà una 
torxa que podrà quedar-se 

en propietat

On podeu inscriure-us?
A l’església, de 12 a 13 .30 h i 
de 20.30 a 21.30 h
A l’Oficina de Turisme, de 10 
a 14 h i de 17 a 20 h
A la Fundació Caixa Vinaròs, 
de 9 a 14 h

persones per fer història8 .000 
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SOCIETAT

Dos generaciones unidasEso es amor...

Escuela de modelos Isabel GarcíaBenicarlandes

Victoria, con su abuelo Benito y su primo 
Juan Manuel que vino a Vinaròs a pasar 
unos días de vacaciones

Un grupo de amigos y vecinos 
celebraron un cumpleaños en 
la calle San Andrés

Felicidades � Vacaciones

La comparsa Ni Fu Ni Fa presenta la seua nova 
reina del Carnaval 2010, Lara Boix, i acomiada la 
reina del 2009, Elena González, en companyia 
dels seus respectius presidents

Vera amb el seu cosí Pau que 
va nàixer a Barcelona l’1 de 
setembre. Felicitats als seus 
papàs, Pablo i Cristina

Ni Fu Ni Fa Benvingut
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SOCIETAT

En cuestiones de amor no te sientas tan víctima y 
no seas tan susceptible. Respecto a tu salud, debes 
consumir alimentos que contengan más vitamina 
B y C, y darte largos paseos. En lo que respecta al 
trabajo no busques el camino rápido o será más 
difícil de lo que tú piensas.

POR LOLA MONREAL, TU BRUJITA      TEL. 617 411 532
Horóscopo

acuario

cáncer

aries

sagitario

escorpio

libra

leo

virgo
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capricornio
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piscis

No es el momento de sacar el lado más radical de tu per-
sonalidad o puedes acabar teniendo problemas con tu 
pareja. Respecto a la salud, si guardas una sabia modera-
ción en las comidas todo funcionará de forma correcta. 
Con relación al trabajo un obstáculo con el que no con-
tabas puede retrasar tus perspectivas profesionales.

Más diálogo sincero es lo que necesitas para crear 
una estructura sólida alrededor de tu vida amorosa. 
Respecto a la salud, las típicas molestias de nariz y 
garganta anidarán en tus vías respiratorias. Con rela-
ción al dinero vas a tener que mantener una postura 
más fría en lo que concierne a tu mundo laboral.

Respecto al amor tienes que incidir en tus propias 
ideas y creer más en ti mismo. No fuerces las cosas, si 
algo no encaja, olvídate y a otra cosa. En cuestiones de 
salud los problemas del pasado pueden desaparecer 
antes de lo que piensas. Con relación al dinero estás 
viviendo una especie de renovación y de cambios.

En asuntos de amor no intentes que todo sea 
racional y lógico. Esta semana puedes tener una 
sorpresa. Respecto a tu salud, necesitas salir de la 
rutina para encontrar el oxígeno que buscas. Ten 
cuidado con tu economía. Controla y no dejes para 
mañana lo que puedas solucionar hoy.

En asuntos de amor no tomes decisiones precipita-
das y vive todos tus asuntos con tranquilidad y pa-
ciencia. Respecto a tu salud, el deporte sigue siendo 
tu válvula de escape ideal para eliminar tensiones. 
Con relación al trabajo piensa que para optimizar tus 
expectativas todavía tienes que invertir más horas.

En asuntos de amor tu afán de libertad va a chocar 
con el deseo de cierta persona. En lo que respecta a 
tu salud, te encuentras en plena forma, con muchas 
ganas de disfrutar de la vida. El tránsito del Sol y Mer-
curio por tu signo revela que puedes mejorar todo lo 
que tenga que ver con tus finanzas.

Es el momento de aproximarte armoniosamente a 
los demás. Recuerda que la moderación es la llave 
de tu éxito. Con relación al dinero, el tránsito de 
Urano por tu casa seis indica que tu actual fuerza 
y capacidad de trabajo pueden hacer maravillas. 
Cobrarás lo que te deben.

En este momento no te conviene ser demasiado 
idealista en el amor. Respecto a tu salud, debes te-
ner cuidado con trasnochar, con la bebida y con las 
sustancias tóxicas. En lo que respecta a la economía, 
el objetivo principal tiene que ser el de aumentar tu 
nivel de vida mediante inversiones a corto plazo.

En asuntos de amor está dentro de ti la respuesta que 
buscas. Respecto a tu salud, procura alejarte más de 
tus problemas y disfruta de las buenas cosas que te 
entrega la vida. Con relación al dinero debes ser pru-
dente. Pueden presentarse circunstancias imprevistas 
que desnivelen tu presupuesto.

En asuntos de pareja el diálogo y la buena comu-
nicación pueden ser tus mejores armas. Escuchar 
te resultará positivo. Con relación al trabajo vas a 
encontrar soluciones para muchos asuntos de tipo 
profesional que hasta ahora no te había sido posi-
ble hallarlas. La salud muy bien.

Aunque tú no te des cuenta, tu pareja sí percibe tus 
cambios de humor. Intenta relajarte. Respecto a la 
salud, actualmente estás viviendo un ciclo de renova-
ción y de revitalización. Con relación al dinero, aunque 
te hagan mucha ilusión, evita las compras innecesa-
rias hasta que llegue el ya cercano gran momento.

Tema: presentación de traje y cena de sobaquillo 
Horario:    21:00 h cena de sobaquillo 
                  23:00 h presentación de trajes
Lugar: nuevo almacén de la comparsa en el camino 
delante del saladero (pol. Capsades Vinaròs) 

La Junta 

Reunión comparsa 
No en Volem Cap 
2 6  d e  s e p t i e m b r e 

El pasado 12 de septiembre tuvo lugar en Vinaròs 
un curso de reiki de primer nivel impartido por 
el naturópata Joan Borrás Campos.
El reiki es una forma poderosa de autosanación 
basada en técnicas milenarias de India, China 
y El Tibet, que fue recuperada por el monje 
japonés Mikao Usui (1865-1926).
Ki se puede concebir como la energía 
electromagnética que configura el organismo 
y determina el estado de salud, fluye por 
el cuerpo por conductos conectados entre 

sí llamados canales o meridianos. Si la 
circulación del ki se obstruye, se debilita o 
no puede circular, la persona se debilita y 
puede enfermar.
El sistema de reiki es una técnica que consiste 
en la imposición de manos que facilita la 
transmisión del ki. La persona que ha recibido 
los alineamientos de reiki tiene abiertos 
los canales de la energía y despejadas las 
obstrucciones. Aumenta su capacidad de 
captar el ki y mejora su estado de salud.

‘Curso de reiki’

Redacción

El pasado sábado los socios de la peña Pan y Toros 
se desplazaron a Utiel para asistir a los festejos de 
la feria de la vendimia. 
Visitamos las bodegas de Hoya de Cadenas con 
degustación de varias clases de vino, cava y 
moscatel.
Por la tarde se presenció la corrida de toros con 

los espadas El Cordobés, Tomás Sánchez y El 
Fandi, con excelente toreo hasta el cuarto toro 
en que una tromba de agua dio por finalizado el 
festejo taurino.
El domingo se pudo disfrutar de un día de fiesta 
campera en el tentadero con vaquillas también 
empañado por la lluvia.

Viaje a Utiel

Redacción
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Va sortir a la venda a principis d’agost i està 
resultant tot un èxit editorial en les comarques del 
Baix Maestrat i els Ports, després de dos edicions 
esgotades en un mes i una tercera que ja està a la 
venda. La Pastora. Del monte al mito, del periodista 
José Calvo i publicat per l’editorial vinarossenca 
Antinea, és una investigació sobre el maquis 
pseudohermafrodita Florencio/Teresa Pla, que 
abraça des del seu naixement en 1917 fins a la 
seua mort en 2004, i l’Agrupación Guerrillera de 
Levante. 
Nascut a Vallibona amb una síndrome genètica, 
Florencio Pla va començar a vestir-se de dona 
en 1932, amb 15 anys, fins a l’any 1949, quan va 
decidir ingressar als maquis i tornar a posar-se 
indumentària d’home fins a la seua mort. 

Calvo desmunta en el seu llibre la “llegenda negra” 
que persegueix la Pastora d’haver estat un guerriller 
sanguinari, a qui van imputar injustament 29 morts, 
fins i tot durant els anys 1944 i 1949, quan encara 
no havia ingressat en la guerrilla. 
En 1960 va ser detingut i acusat d’assassinat. 
Inicialment va ingressar en la presó de dones, 
fins que després d’una revisió, es va decidir 
que havia d’estar en una presó per a homes. 
Justament aquest és l’episodi que més es recorda 
sempre en donar compte de la seua biografia. 
La Guàrdia Civil de Morella el va fer despullar 
per saber si era home o dona, atés que tenia 
deformats els òrgans genitals, característica 
que li va produir una sensació d’impotència i 
indignació, com comenta l’autor.

José Calvo ja va tindre l’ocasió d’assistir amb 19 
anys al primer judici que se li va fer a Tarragona 
i en 1986, el diari Castellón Diari el va enviar a 
entrevistar la Pastora a València, per mantenir amb 
ell una llarga entrevista publicada posteriorment 
en diverses edicions. 
La investigació que s’ha realitzat entre 2003 
i 2008 contrasta els testimonis de masovers, 
guàrdies civils i maquis amb la documentació 
oposada en els arxius històrics provincials de 
Castelló, Terol, Conca, Tarragona, València, 
del Partit Comunista de Madrid, de la 
Guàrdia Civil de Madrid, el Tribunal Militar 
Territorial Tercer de Barcelona, el Tribunal 
Militar Territorial Tretzé de València i el 
Museu Històric-militar de Castelló.

La investigació 
sobre ‘La Pastora’ 
es converteix en un 
èxit editorial en el 
Maestrat i els Ports 

X.Flores

L’Aula de Teatre de Vinaròs ha iniciat aquest passat 
16 d’octubre un nou curs amb la intenció de comptar 
amb més actors masculins en la preinscripció, que 
es realitzarà entre el 28 de setembre i el 7 d’octubre 
en la biblioteca municipal. El director de l’aula, Josi 
Ganzenmüller, va informar que els vuitanta alumnes 
de primer i segon curs tenen la plaça garantida i 
que aquest any se seleccionaran al voltant de 20 
alumnes nous per a no sobrepassar el centenar 
d’integrants. En cas que en la preinscripció, que 
té com a únic requisit ser major de 16 anys, se 
sobrepassés la vintena d’apuntats, Ganzenmüller 

va anunciar la necessitat de fer un càsting. 
Durant els dos anys d’existència, l’Aula de Teatre ha 
adquirit un notable èxit no només a Vinaròs sinó 
també en l’àmbit comarcal. Les seues actuacions 
s’han anat incrementant successivament 
aconseguint èxits rotunds de públic. El passat 
mes de juny l’aula va estrenar l’obra Tiempo 
del 98 i Caballero don Quijote aconseguint que 
s’esgotessen les entrades en l’auditori municipal. 
Al juliol, els alumnes van participar en la Nit de 
la Cultura, mentre que a l’agost han ofert cada 
dijous actuacions en L’Art Lounge. Aquest mes de 

setembre, l’aula ha participat en les festes patronals 
de Cervera, Traiguera, Rossell, la Jana, Benicarló i 
en la sèrie de televisió Líneas. 
Entre els projectes de futur, també està previst que 
participe en els actes de commemoració del Quart 
Centenari de la Relíquia de Sant Sebastià. “Parlarem 
amb Carles Santos, que vol que participem en els 
actes”, va indicar Ganzenmüller en aquest sentit. 
Per la seua banda, la regidora de Cultura, María 
Dolores Miralles, va assegurar que la crisi no 
afectarà la continuïtat de l’Aula de Teatre, que 
s’inclourà en els pròxims pressupostos municipals.

L’escola d’artistes arribarà aquest any al centenar d’alumnes 

L’Aula de Teatre busca actors masculins 

X.Flores



22

19 setembre 2009

CULTURA

L’Espai d’Art de la Fundació Caixa 
Vinaròs acull fins al proper 4 d’oc-
tubre l’exposició “Haciendo tiem-
po”, de Rocío García Inarejos. La 
mostra va ser inaugurada diven-
dres 11 de setembre pel president 
de la Fundació, Manuel Molinos, i 
el professor titular del Departa-
ment d’Escultura de la Universitat 
Politècnica de València, Sebastià 

Miralles. L’exposició és el projec-
te final de màster que l’autora va 
realitzar a la facultat de Belles Arts 
de San Carlos de la Universitat Po-
litècnica de València i emfatitza en 
la importància del temps com a va-
lor subjacent en la configuració de 
l’obra. Els horaris de visita són de 
dilluns a divendres de 18 a 20 h i 
dissabtes i festius de 19 a 21 h. 

Rocío Garriga exposa a l’Espai d’Art

X.Flores
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La Regidoria de Cultura i la Fundació Caixa 
Vinaròs han presentat els actes que se celebren 
a Vinaròs amb motiu del 768é aniversari de la 
carta de poblament. El 29 de setembre s’atorgarà 
el premi Grinyó Ballester, que aquest any es lliura 
al col·leccionista d’art Francisco Puchol-Quixal. 
Posteriorment, se celebrarà el Te Deum, a càrrec 
del bisbe de la nostra diòcesi, i per a acabar es 
repartirà el gran pastís d’aniversari. La Regidoria 
de Cultura ha preparat a més altres actes per a 
tots els públics i gustos que se succeiran fins al 

9 d’octubre per commemorar el 768é aniversari 
de la ciutat. Entre ells, la regidora de Cultura, 
María Dolores Miralles, destacava exposicions, 
representacions teatrals per a públic infantil i 
adult, contacontes, un cicle de cinema espanyol, 
música i l’actuació del Ballet Iberia de Río 
Cuarto, per a aquesta actuació hi haurà un tiquet 
d’entrada que tindrà un cost de 5 euros, i el que 
es recapte anirà a parar al Cottolengo de Río 
Cuarto. 
La Fundació Caixa Vinaròs també ha preparat 

una sèrie d’actes per commemorar la carta de 
poblament, entre els quals destaca la projecció 
d’una de les pel·lícules de l’actriu María Conesa. 
Manuel Molinos, president de la Fundació, va 
informar que, després de negociacions amb 
Mèxic, la Fundació ha pogut aconseguir tres 
pel·lícules de l’actriu vinarossenca. Molinos 
també va destacar la conferència de l’espanyolista 
alemany Walter Bernecker sobre la transició de 
la dictadura a la democràcia i l’atorgament del 
premi Vinaròs en Curt.

Es presenten els actes 
del 768é aniversari 
de la carta de 
poblament 

X.Flores

Carta de Poblament PROGRAMACIÓ
- Fins al 14 d’octubre, Exposició de Rocio 
Garriga “Haciendo tiempo”.
Lloc: Espai d’Art de la Fundació Caixa Vinaròs
Organitza: Fundació Caixa Vinaròs
- 19 de setembre, a les 19 hores, espectacle 
de Titelles per a xiquets a càrrec de Piruetas, 
Teatrillo de Marionetas y Títeres.
Lloc: Plaça de la Comunió
Organitza: Regidoria de Cultura
- 20 de setembre, 
A les 11 hores, Visita guiada a l’ermita de 
la Misericòrdia de Vinaròs a càrrec d’Alfred 
Gómez.
Organitza: Centre d’Investigació del Maestrat
A les 12 hores, Concert de la Banda Juvenil de 
la Societat Musical La Alianza.
Lloc: Auditori Municipal
Organitza: Regidoria de cultura i Societat 
Musical La Alianza
- 21 de setembre, 
17.00 hores, a la plaça de Sant Agustí Concurs 
Nacional de Cuina aplicada al llagostí 
Ciutat de Vinaròs.
De 19 a 20 hores, Tast de les receptes per part 
dels membres del jurat a l’auditori municipal.
20.30 hores, a l’auditori municipal, lliurament 
dels premis del Concurs Nacional de Cuina 
aplicada al llagostí Ciutat de Vinaròs.
22.00 hores, a les cavallerisses del santuari de 
la Mare de Déu de la Misericòrdia, sopar de 

gala del Concurs Nacional de Cuina aplicada 
al llagostí (tiquets a l’Oficina de Turisme).
- 22 de setembre, 
A les 17.30 hores, Contacontes infantil, a 
càrrec de Pablo Albo per a xiquets de 5 a 6 
anys.
Lloc: Biblioteca Municipal
Organitza: Biblioteca Municipal
A les 21 hores, Concert a càrrec del grup 
Vinaròs Ensemble.
Lloc: Auditori Municipal
Organitza: Regidoria de Cultura
- 23 de setembre, a les 21 hores, Concert a 
càrrec del Quartet de Saxofons Saxafílics
o Lloc: Auditori Municipal
o Organitza: Regidoria de Cultura
- 24 de setembre, a les 21 hores, Concert a 
càrrec del Duo Toldrà 
Lloc: Auditori Municipal
Organitza: Regidoria de Cultura
- 25 de setembre, a les 22.30 hores, Teatre 
amb l’obra Familia S.A. de Cía La Boca. Cicle 
de Teatre “Fet ací” de la Diputació Provincial 
de Castelló.
Lloc: Auditori Municipal 
Organitza: Regidoria de Cultura i Cicle de 
Teatre “Fet ací” de la Diputació de Castelló
- 26 de setembre,
A les 11 hores, Taller de paleontologia a 
càrrec de Cosmofísica per a xiquets de 6 a 

10 anys.
Lloc: Biblioteca Municipal
Organitza: Biblioteca Municipal
A les 20 hores, Concert commemoratiu de 
l’atorgament de la Carta de Poblament de 
la ciutat de Vinaròs, a càrrec de la Societat 
Musical La Alianza.
Lloc: Auditori Municipal
Organitza: Regidoria de Cultura
A les 22 hores, Projecció de la pel·lícula 
Refugiados en Madrid, protagonitzada per 
Maria Conesa l’any 1930
Lloc: Plaça del Cardenal Tarancón
Organitza: Fundació Caixa Vinaròs
- 27 de setembre, 
X Trobada de Puntaires Ciutat de Vinaròs. La 
trobada comptarà amb l’actuació del Grup 
Folklòric Les Camaraes i el grup de dolçaina 
i tabal de la Colla de Nanos i Gegants. 
Lloc: Carrer Major
Organitza Associació d’Alumnes FPA Llibertat i 
Regidoria de Festes
A les 18.30 hores, Teatre per a persones majors 
amb l’obra Teatre Valencià a càrrec del Grup 
de Teatre Fadrell. VIII Campanya Provincial 
de Teatre per a persones majors 2009 de la 
Diputació Provincial de Castelló.
Lloc: Auditori Municipal
Organitza: Regidoria de Cultura i Diputació 
Provincial de Castelló
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Alfredo Gómez Acebes
La llegada de la reliquia de san Sebastián a Vinaròs

Muchos de los lectores ya conocen seguramente 
la “historia” de la llegada de la reliquia de san 
Sebastián a Vinaròs, que narró en su día Diego 

Forner y recogió Borrás Jarque en su Historia de 
Vinaròs. Está claro que la leyenda de la llegada de 
la reliquia a Vinaròs en un barco que se encontró 
con una tormenta y recaló en la ciudad es 
inverosímil y que responde a las leyendas “típicas” 
de la devoción popular. Pero estas leyendas no 
están exentas de su acercamiento a la realidad. 
Es cierto que la reliquia de san Sebastián (en 
este caso, un dedo) fue una donación del conde 
de Benavente, Juan Pimentel de Herrera, y no 
Herrera de Pimentel, como cita erróneamente 
Borrás Jarque, a la ciudad de Vinaròs.
El conde de Benavente era un personaje muy 
pintoresco; virrey de Valencia y de Nápoles 
y embajador de España en Roma. Por ello 
viajaba muy frecuentemente de un país a otro y 
desembarcaba en uno de los mejores puertos de 
la Valencia de entonces como era el de Vinaròs, y 
sobre el cual hay documentadas varias estancias 
suyas a lo largo de la segunda mitad del siglo xvi. 
Dicho conde frecuentaba las catacumbas de Roma 
donde el “pillaje” y “tráfico” de reliquias de santos 
parece ser que era frecuente; reliquias que eran 
demandadas por la sociedad española de la época 
para encomendarse a las mismas por las sequías, 
plagas, pestes y demás calamidades. No es de 
extrañar que las autoridades locales le demandaran 
más de una vez que les trajera a Vinaròs alguna 
“reliquia” de san Sebastián. 
Una vez ya jubilado y abandonando su trabajo en 
Roma, se retiró a España a descansar a su Palacio 
de Valladolid, desembarcando aquí, en Vinaròs, 

en enero del año 1610. Una vez instalado en 
Valladolid en retiro, quizás por solicitud del clero 
local o por alguna promesa, pensó en la donación 
de la reliquia a Vinaròs. Y así, en septiembre del año 
1610 los vinarocenses recibieron el “certificado de 
autenticidad” de la misma, certificado que aún vio 
mosén Bono en el archivo parroquial a principios 
del siglo pasado y así dejó constancia. Una vez 
comprobado éste, el conde, desde Valladolid 
envió la reliquia del dedo del santo a Valencia 
en el mes de diciembre del mismo año de 1610, 
a donde fueron a recogerla el alcalde de Vinaròs 
Rafael Morell y el comendador Onofre de Blanes y 
la trajeron a Vinaròs, suponemos en medio de una 
gran fiesta. 
Para colocar la reliquia se buscó un buen relicario 
de los que se tenían en la iglesia, y se eligió 
uno realizado a mediados del xvi, diseñado por 
Pedro de Orpa (el autor del retablo renacentista 
de la iglesia ya desaparecido en la guerra civil), 
al cual se le añadió un remate superior con la 
figura del santo y una inscripción. El relicario, 
junto con la reliquia, es una de las pocas piezas 
que se conservan en la actualidad en el Tesoro 
Parroquial y que se salvó del expolio de la 
arciprestal que llevaron a cabo los franceses en 
el xix y de los más de once cajones con orfebrería 
que se depositaron en la Tesorería de Valencia 
y ya no regresaron más. Un relicario de playa 
sobredorada de una gran belleza y que cada 
domingo posterior al día de San Sebastián se 
lleva a la playa para que bendiga la mar.

Auditori Municipal Venceslao Aiguals d’Izco
Diumenge 20 de setembre a les 12.00 h

SOCIETAT MUSICAL LA ALIANZA
Concert Banda Juvenil Inici del curs 2009-2010

P r o g r a m a
• Fantasia…………………………………………....……Johnnie Vinson
• The Typewriter.............................................................................Leroy Anderson
• Disney Favorites……………………………………..........…Bob Lowde
• The Beatles in Concert…………………….......Lennon and Mc Cartney
• Theme from Jurassic Park............................................................John Williams
• Colors of the wind...........................................................A. Menken S. Schartz
• Unchained Melody..............................................................................Alex North
• Abba Gold.................................................................................arr. Ron Sebreges

Director: Emilio José Salamanca Safont
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Con motivo de la celebración de la Semana Santa, la Regiduría 
de Cultura del Ayuntamiento de Vinaròs, conjuntamente con 
la Junta de Cofradías de Semana Santa, convocan el presente 
concurso de carteles, en el cual podrán participar todos los 
artistas que lo deseen, sujetándose a las siguientes bases:
1. Los concursantes realizarán el trabajo con libertad de tema, 
sujetándose, no obstante, a la técnica del cartel.
2. El cartel tendrá que adoptar forma vertical, siendo su superficie 
pintada de 56 x 80 centímetros, debiéndose presentar montado 
sobre bastidor de 61 x 95 centímetros. Junto con el mismo se 
presentará una disminución del cartel de un tamaño de 16 x 24 
centímetros.
3. Los originales podrán realizarse por cualquier procedimiento, 
excepto pastel, para que su reproducción no ofrezca dificultades 
y no exija más de seis tintas, incluyendo doradas y plateadas.
4. Los originales, de forma bien visible y que resalte por su 
colocación y tamaño de las letras, llevarán el escudo de la 
ciudad y la inscripción “Setmana Santa de Vinaròs, del 26 de març 
al 4 d’abril 2010”.
5. Los trabajos presentados llevarán un lema el cual aparecerá de 
forma bien visible, en la portada de un sobre cerrado. En el interior 
se adjuntarán los datos: nombres y apellidos, D.N.I., dirección y 
teléfono del autor. Las obras remitidas de otras poblaciones, se 
enviarán a portes pagados.
6. La presentación de originales se efectuará en la Oficina de 
Información y Turismo sita en la plaza Jovellar de Vinaròs, hasta 
las 13.00 horas del día 21 de noviembre de 2009, mediante 
entrega personal o por cualquier otro procedimiento.
7. El jurado estará compuesto por los concejales de Cultura y 
Turismo, los sacerdotes de las parroquias locales, y el presidente 
y miembros de la Junta de Cofradías de Semana Santa.
8. Se otorgará un premio de 600 euros y trofeo al vencedor, y 
trofeo a los dos finalistas. 
9. El jurado puede declarar desierto el mismo, si estimara que 
ninguno de los originales, bien por su inadecuación o carencia de 
calidad artística, sea digno de servir para anuncio de la Semana 
Santa. No se admitirá ninguna reclamación a partir de los 10 días 
del de la elección de los carteles.
10. El veredicto del jurado será inapelable, obligándose la Junta 
de Cofradías a exponer los originales admitidos.
11. El cartel original vencedor quedará en propiedad de la Junta 
de Cofradías de Semana Santa.
12. Los trabajos no premiados podrán retirarse por parte de los 
autores, previas comprobaciones, durante los 20 días a partir del 
término de la Semana Santa.

Concurso de carteles 
de Semana Santa 2010

www.vinarosnews.net
www.vinarosnews.net

Seguiu al Vinaròs.News 
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Andrés Albiol

Didal 

Exportación de langostinos por toda España

A l’estiu solen aparéixer en aigües superficials uns 
organismes transparents pareguts a les meduses, 
però que no ho són. Recalcar que són inofensius per 
als banyistes o per a les mans dels mariners, ja que no 
piquen. Molts pescadors els anomenen aigües dolentes i 
born, però en realitat són ctenòfors tentaculats. Com que 
poden emetre llum de nit, o siga, tenen bioluminescència, 
no gaudeixen de bona reputació. A més, si s’enganxen en 
les xarxes, segons la quantitat poden obstruir-les, i per 
tant no pesquen. 
En castellà s’anomenen dedal i segons algunes zones 
costaneres globitos i nueces de mar. En francés béroé allongué. 
En anglés, sea mitre. I en alemany, melonenqualle. El seu nom 
científic és Beroe ovata. 
Són uns animals gelatinosos que formen part del plàncton. 
Aquesta espècie pot arribar als 10 cm. El cos és ovoide, amb 
una obertura bucal ampla i la part oposada anomenada 
apical. Té vuit fileres de plaques similars a una pinta, 
anomenades ciliades i estan disposades entorn i al llarg 
del cos. El moviment ondulant d’aquests cilis, li permet 
desplaçar-se per l’aigua. 
El tub digestiu està format per la boca, una faringe, un 
estómac, una sèrie de canals i porus anals. 
És carnívor, s’alimenta de microorganismes planctònics que 
hi ha entre aigües com larves de crustacis, mol·luscos, etc., 
que atrapa segregant unes cèl·lules adhesives i enganxoses. 
És de color blanc translúcid. Té iridescència, gràcies a la llum 
rosa, blava i verda reflectida per les fileres dels cilis, durant el 
ritme dels embats en el seu moviment. 
Madura en l’època càlida. De reproducció sexual, és 
hermafrodita i les gònades masculines i femenines estan 
en les parets dels canals digestius. Els ous fecundats estan 
lliures en l’aigua; d’aquests, en sortiran larves. 
Quan apareixen ho fan en grans quantitats, en eixams. 
En morir pel nostre litoral es desfan sobre el jaç marí, i de 
vegades omplin arts de les barques del tremall, etc.

Trolas langostineras
Estos pasados días en el periódico 
Mediterráneo y en Canal 9, salió la 
difamadora noticia que la instalación 
de la planta de gas con la tubería 
subterránea, según pescadores (no se 
sabe quiénes), perjudicaría la calidad 
de los langostinos vinarocenses, ya que 
para la construcción de dicho conducto 
hasta el litoral, se tiene que remover 
mucho fondo y por consiguiente 
(siempre según ellos) levantar 
sedimentos que contienen metales 
pesados, perjudicando así el hábitat del 
emblemático crustáceo rey de Vinaròs.
Ante esta sarta de bolas, cabe recalcar 
que no creemos que haya algún 
pescador en su sano juicio que lo pueda 
decir. Lo evidente es que construir una 
zanja submarina levanta sedimentos, y 
a buen seguro menos que los barcos 
arrastreros cuando faenan, y menos 
aún que cualquier temporal. Entonces, 
¿dónde está el mal?
En cuanto a los metales pesados, no 
sabemos de laboratorio o científico 
alguno que haya dictaminado estos 
análisis, para decir que hay metales 
pesados en el fondo de nuestra costa. 
¿Qué sería ahora mismo de todos los 
pescados y mariscos, con los potentes 
bous haciendo surcos en el lecho marino 
o la fuerza de los oleajes, ya estaríamos 
todos pesadamente metalizados?
En fin, la calidad y excelencia de nuestro 
langostino está garantizada, y esta clase 
de demagogia es fácil y barata de airear, 
en especial para buscar otros fines...

Mar cambiado
Semana con chubascos, marejadas, 
ventoleras, etc., que dejaron unas aguas 
embravecidas.

La pesca de arrastre aún faenó normal. 
Las extracciones fueron de calamar de 10 
a 17 €/kg (depende calidad), pescadilla 
de 4 a 9, peluda a 6, salmonete de 5 a 8, 
rape de 3 a 7, mòllera de 2 a 4, dorada de 
2 a 10, caracol de 7 a 15, galera de 3 a 4, 
cintas, congrio, aranya y burros de 2 a 4 y 
cangrejo y morrallas de 1 a 3.
El cerco, fatal. El lunes entre siete traíñas 
pillaron 100 cajas de boquerón a 30 €/
caja (12 kg) y 1.000 de sardina mediana 
de 6 a 10. El martes y miércoles no 
salieron a pescar por el mal tiempo. La 
procedencia fue de dos de Vinaròs, cinco 
de Barcelona y una de Adra.
Los trasmalleros faenaron a medias 
por el temporal. Unos pocos pescan 
langostinos a 65 €/kg y sepia a 8. Otros 
capturan lenguado y rombo a 25, mabre 
a 6 y pagel de 5 a 12. El xarcier del 
gran fondo atrapó poca langosta a 40, 
gallineta a 17 y corba y mamona a 3.
Dos palangreros atrapan lubina a 17 €/
kg y sargo a 10.
Tres marrajeros llevaron pez espada de 5 
a 8 €/kg, albacora a 6 y atún a 8.

Campaña 
atunera española
La temporada 2009 de pesca del atún 
rojo en el Mediterráneo está a punto de 
finalizar. De hecho, algunas modalidades 
como las seis barcas de cerco autorizadas, 
ya han alcanzado la cuota de 1.176.039 
toneladas este año.
Como curiosidad, el total de capturas 
que la Unión Europea permite es de 
22.000 Kg, y en cambio el consejo 
científico aconseja sólo 15.000, y eso 
que pertenecemos al ICCAT. De seguir 
así con estas proporciones, con el 
transcurso de los años no vamos a ver 
atún ni en lata.

Últimas subastas de atunes
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Gaspar Redó
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El deporte local 
continúa en su 
línea de éxitos

ESCACS.  

www.vinarosnews.net

www.vinarosnews.net
Seguiu al Vinaròs.News 

Los pasados días 12 y 13 de septiembre se celebraron 
en dichas ciudades dos campeonatos de ajedrez en 
el que participaron jugadores de todo el mundo.
El día 12 fue en Móra d’Ebre, en el cual Joan quedó 
campeón en su categoría de sub-12 y ganó como 
premio 60 euros en metálico a parte del trofeo, 

obteniendo 4,5 puntos de 8 partidas.
El día 13 fue en Tortosa, en el cual Joan también 
quedó campeón en su categoría sub-12 y como 
premio obtuvo 100 euros en metálico aparte del 
trofeo, obteniendo 5 puntos de 8 partidas, ganando 
al maestro FIDE cubano Alexis Douriet Duany.

Joan Buch Prades, victorioso en los Opens 
Internacionales de ajedrez de Móra d’Ebre y Tortosa

Redacción
Joan Buch ganando al maestro FIDE cubano Alexis Douriet Duany

La espectacular victoria del Vina-
ròs C.F. la pasada jornada ha sido 
una de las grandes protagonistas 
de esta semana deportiva, ya que 
los jugadores que prepara el mís-
ter Santi Forner, después de una 
magnífica exhibición de juego de 
conjunto, abatieron al C.F. Benlloch, 
campeón de la pasada temporada 
por un claro 2-0 en el encuentro in-
augural de la liga de Regional Prefe-
rente disputado en el Cervol.
El ajedrez también tiene un sitio 
privilegiado por el extraordinario 
éxito conseguido por partida doble 
por el jovencísimo ajedrecista Joan 
Buch. El primero fue el día 12 al ganar 
el Open Internacional celebrado en 
Móra d’Ebre en categoría sub-12, 
donde participaban jugadores de todo 
el mundo, quedando al día siguiente 
campeón en Tortosa también en sub-
12 venciendo además al maestro 
cubano Alexis Douriet.
Por último, en atletismo destacar la 
gran carrera realizada por nuestro 
atleta local Remigio Queral al quedar en 
segundo lugar en la Volta de Muntanya 
disputada en Catí sobre un recorrido 
de 22 km entrando en la meta a sólo 2 
segundos del ganador.
Enhorabuena a todos por los éxitos con-
seguidos para nuestro deporte local.
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Rafael Marcos Simó

Primera victoria

Campeonato Regional Preferente

El Cervol se vistió de gala con un gran triunfo local
FUTbOL. 

Primer partido de liga en el Cervol acompañado 
de una fuerte tormenta de agua antes de 
empezar, lo que no impidió que los jugadores 
que prepara Santi Forner estuvieran fenomenales, 
desbordando a un conjunto que venía en plan de 
favorito con la aureola de campeón, circunstancia 
que no le valió de nada por el magnífico encuentro 
realizado por los locales. 

2 0
VINARòS C.F. C.F. BENLLOCh

Gaspar Redó

Al ineac iones :
Vinaròs C.F.: Sánchez, Potrimba (Cristian), 
Álex Bueno, Pedro, Wifredo, Ernesto (Nacho), 
José Ángel, Martín (Dani Balfagón), Espinosa, 
David Foch (Marc Baila) y Agus.
C.F. Benlloch: Quique, Jordi, Javi, Cañelles 
(Jaume), Juanjo, Redón (Manu), Pitu, Benages 
(Víctor), Carlos, Villalta e Ibarra. 
Goles: 1-0 Potrimba, min 8; 2-0. David Folch, 
min 55.
Árbitro: Dirigió el encuentro el colegiado 
Espinosa Alonso. Discreto. Mostró tarjetas 
amarillas a los locales David Folch y José 
Ángel, así como a los visitantes Jordi 
Benages, Manu y Villalta.

Extraordinaria exhibición de juego del conjunto 
veterano del Vinaròs C.F. en el terreno de juego del 
Jesús Catalonia en el partido correspondiente al 
Campeonato de Copa de Catalunya-Sud.
El equipo que prepara el míster Cristóbal Gilabert 
demostró otra vez que es uno de los máximos favoritos 
de la competición copera pasando a la semifinal 
después de derrotar de forma contundente a un serio 
y duro rival, que tuvo que claudicar ante la gran calidad 
y preparación de los jugadores langostineros que con 
un juego práctico y vistoso podían haber logrado 
varios goles más, a no ser por las providenciales 
intervenciones del guardameta local. 
Marcaron los goles Salva, Jesús y Mincho por partido 
doble.
Jugaron: Elkin, Benja, Luis Carlos, Jaime Federico, Santi, 
Jesús (1), Vázquez, Salva (1), Diego, Ayza y Mincho (2). 
También jugaron Abel, Barberá y Jaime González. 

Copa fútbol Veterano Catalunya-SudFUTbOL. 

0 4
A.V.J. CATALONIA A.V. VINARòS C.F.

Goleada y exhibición 
de juego de los veteranos

Gaspar Redó
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Decía la semana anterior que el empate 
conseguido en la primera jornada se tenía que 
apuntalar con una victoria frente al Benlloch. 
Afortunadamente, se ha cumplido y en dos 
jornadas ya sumamos cuatro puntos que han 
dado tranquilidad para el partido jugado en Sant 
Jordi. Decirles que en cuanto lean esta columna 
en El Diariet el encuentro contra el Sant Jordi ya 
se habrá disputado y estamos en lo que suelo 
comentar siempre que así sucede, el partido 
se disputa entre los días que se entrega esta 
publicación y aparece ante los lectores. 
Importante la victoria para que el equipo crezca 
en autoestima y coja moral en vista de los partidos 
venideros y ante el complicado calendario que 
tiene al principio de campeonato. El empezar 
sumando es vital para la marcha del equipo 
durante el resto de campeonato, de sobra es 
conocido que no es lo mismo empezar estando 
en la zona noble de la tabla que en la cola, aunque 
esto no haya hecho más que empezar.
El partido no fue fácil, yo particularmente no las 
tenía todas consigo, pues el haberle ganado ya dos 
veces en pretemporada al Benlloch no significa 
que en competición ocurriese lo mismo. Ambos 
equipos en pretemporada siempre esconden sus 
cartas y más aún habiendo deparado el sorteo el 
enfrentamiento entre ambos tan sólo iniciarse 
el campeonato. Empezó mandando el Benlloch 
pero pronto los albiazules pasaron a dominar y 
ponerse delante en el marcador. Los de Santi 
pudieron sentenciar ya en los primeros cuarenta 
y cinco minutos. La segunda parte fue dominada 
por los visitantes que vieron como de nuevo a 
las primeras de cambio encajaban el segundo 
gol. Con dos tantos en contra se fueron arriba 
con todo creando ocasiones para por lo menos 
acortar distancias, por suerte no lo lograron y 
la primera victoria se quedó en casa. Hubo un 
tiempo para cada equipo. Del resto de la jornada 
el Benicàssim, Acero y Castelló B, sumaban su 
segunda victoria respectivamente contra La Pobla 
de Farnals, Almassora y Benicarló y encabezan, 
por tanto, la tabla con 6 puntos, el cuarto es el 
Vinaròs con 4 puntos. Por abajo, cierran la tabla 
aún sin puntuar Sant Jordi, Almassora y Vilavella. 
Por su parte, el juvenil inicia la competición 
este sábado a las 5 de la tarde recibiendo en el 
Cervol al At. Salesianos de Borriana. A pesar de 
los cambios lógicos por edad que se producen 
cada año, en el equipo se mantiene un buen 
potencial y nivel con lo que los aficionados 
podrán disfrutar de buen fútbol que deben 
traer consigo buenos resultados. Así que esta 
tarde puedes pasarte por el Cervol y pasar una 
tarde entretenida de fútbol.
La Federación Valenciana de Fútbol, en su 
circular n.º 11 de esta temporada ha puesto en 
conocimiento de todos los clubes participantes 
en diversas categorías como Preferente y 
Primera Regional Juvenil que en el calendario 
oficial de competición figuran las fechas de 10 
y 11 de abril como jornada de descanso, cuando 
las mencionadas jornadas establecidas como 
fechas de descanso son 3 y 4 de abril según se 
juegue en sábado o domingo. Por lo tanto, la 
jornada 28 entre Castelló B y Vinaròs se jugará 
el 11 o 12 de abril y no el 3 o 4 como aparece 
en todos los calendarios publicados hasta la 
fecha y lo mismo ocurre con la 25ª de juveniles 
también visitando al Castelló B.
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El passat 6 d’agost es va celebrar a la XV Travessia 
al Port de Coma-ruga, amb 800 metres la petita 
i 2.000 la gran, en la qual va participar Felipe 
Enrique Fonellosa.
Hi va haver una gran participació de nadadors 
atés que van passar del centenar. A la travessia 
petita la mar estava en calma, però després 
a la gran la cosa ja es va embolicar. A més a 
més, van aparéixer les meduses que no es van 
menjar a ningú. Les dos travessies comencen a 

la platja i acaben dins del port de Coma-ruga. 
La participació va ser molt variada ja que hi van 
participar molts equips de Catalunya, també de 
València, Aragó i Madrid.
El guanyador va ser Jordi Roch Blom del C.N. 
Sitges en categoria masculina i, en femenina, 
Marta Escudero Martínez del C.N. Mediterrani. 
El nadador vinarossenc va quedar primer en la 
categoria de màster C (50-59) després de fer una 
bona cursa.

XV Travessia al Port de Coma-ruga
NATACIÓ.  

Redacció

El pasado 13 de septiembre 
el Club de Pesca Deportiva La 
Lubina celebró el sexto y último 
concurso del campeonato socia, 
en el dique de levante desde las 
09:00 a las 12:00, en sus apartados 
U-8 (menores de 8 años) y U-14 
(entre 9 y 14 años). Los pequeños 
pescadores tuvieron una muy 
buena mañana de pesca, eso sí con 
pocas capturas. Concurso reñido 
por ser el último y con ganas de 
ganar el campeonato. A la hora de 
costumbre se repuso fuerzas con un 
almuerzo que servía de despedida 
ya que ahora lo que toca es estudiar. 
Desde estas líneas felicitamos 
y agradecemos su asistencia a 
todos los concursantes que han 

participado en el campeonato 
y convocarlos para el siguiente 
campeonato que se iniciará el 
próximo verano. Felicitamos a todos 
los concursantes y la clasificación 
quedó con el siguiente orden:

Para la próxima semana ya se 
publicará la clasificación final en las 
dos categorías. Ya sólo nos queda 
felicitar a los ganadores y animar a 
todos para que sigan practicando 
este bonito deporte.

         U-8        U-14
1º Rubén Díaz  1º Sebastián Roig
2º Pau Pepio  2º José Garcia
3º Quim Sanz  3º Julen Ventos
                                      4º Laura Albiol
                                      5º Óscar Sales
                                      6º Joan Valles
                                      7º Laia Pepio

Último concurso infantil de pesca
PESCA.  La Lubina

Club Pesca Deportiva La Lubina

El pasado sábado 12 de septiembre 
finalizó en las instalaciones deportivas 
del Serramar en Sant Carles de la 
Ràpita el prestigioso torneo Open de 
pádel dotado con más 1.000 euros 
en premios metálicos. 
La pareja vinarocense compuesta 
por Julián Sanz y Armando Rodiel 
alcanzaron la final de dicho torneo 

tras haber eliminado a varias parejas 
locales y de Benicarló, jugando dicha 
final en un vibrante partido que al 
final se decantó por 6-3 y 6-2 por los 
jugadores favoritos Jhony Montañés 
y Raúl Arias, éste último profesional 
uruguayo que eliminó en semifinales 
a la pareja compuesta por Pepe Fibla 
y Hugo Verge. (A.G.)

Open de pádel
PADEL.  

Redacció

El Club Deportivo de Fútbol Ame-
ricano Ironmans Vinaròs inició los 
entrenamientos de pretemporada 
el pasado 7 de septiembre en las 
modalidades de fútbol americano 
y futbol flag.
La novedad de este año es la ver-
tebración de ambas modalidades 
entrenando días diferentes y con 
diferentes entrenadores para poder 
conseguir un mejor nivel en cada 
equipo. El futbol flag entrena los lu-
nes y jueves a partir de las 20:00 en 
las pistas de atletismo de Vinaròs y 
el fútbol americano los miércoles y 
los viernes a partir de las 20:00 en 
las mismas instalaciones. Si quieres 
información pásate por las pistas o 
entra en www.clubironmans.es.
La asistencia durante la primera se-
mana a los entrenamientos de los 
jugadores del club y de nuevos de-

portistas que están interesados en 
este deporte ha sido muy buena, 
llegando a superar las expectativas 
puestas en los primeros entrenos 
de la pretemporada.
Esta temporada el Club Ironmans 
presentará tres equipos que com-
petirán en tres ligas autonómicas 
diferentes, dos de las cuales tiene 
opciones para clasificarse y com-
petir a nivel nacional. Estas com-
peticiones son: fútbol americano 
(categoría senior), futbol flag (cate-
goría junior) y futbol flag (categoría 
senior).
En pocos días se realizará el cam-
pus para los nuevos jugadores que 
quieran probar en el deporte del 
fútbol americano y el futbol flag. La 
duración del campus será de una 
semana y se informará por este me-
dio con antelación.

Inicio de los entrenamientos
FUTbOL AMERICÀ.  

Ironmans

Club  Ironmans  Vinaròs
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El Campeonato Valenciano de 
Velocidad recaló en el circuito 
del complejo deportivo y de ocio 
de Vinaròs para disputar dos 
emocionantes carreras del territorial 
de minimotos y cuna campeones 
Bancaja. Dieciséis pilotos fueron los 
que después de las tandas libres y 
cronometrados de entrenamientos 
disputaron la final de la cuna 
campeones. Adrián Hernández de 
Torrente se llevó la victoria después 

de los 14 giros al circuito en que 
constaba dicha final. Por lo que se 
refiere a la prueba del territorial, 0,5 
segundos fue lo que separó a los 
tres primeros clasificados. Jaume 
Masia de Carlet se llevó el trofeo por 
delante de Luis Pomares y Miguel 
Pérez de Alacant. Esta prueba 
puso el broche final a la matinal 
de motociclismo con una perfecta 
organización por parte de la gente 
del Moto Club Vinaròs.

Cita en Vinaròs del Campeonato 
valenciano de velocidad

Moto Club Vinaròs

MOTOCICLISME.  Moto Club Vinaròs
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ESQUELES ANIVERSARIS

L’equip del  Diar iet  vol  expresar  e l  seu condol  a  la 
famil ia  i  amics de Sebast ián Torres Suara pel  seu 

traspàs,  i  lamenta la  seua pèrdua i r reparable. 

964 450 085

Subscriviu-vos a 
El Diariet

www.vinarosnews.net

www.vinarosnews.net
Seguiu al Vinaròs.News 



32

19 setembre 2009



33

19 setembre 2009

Regidoria de Participació Ciutadana informa:

L’Ajuntament informa: 

• Deficiències en 
la prestació dels 
serveis municipals 
gestionats directament 
o indirectament per 
l’Ajuntament
• Possibles circumstàncies 
que puguen afectar la 
seguretat de persones i 
béns (obres públiques, 
senyalització deficient, 
etc.)
• L’incompliment 
de les ordenances 
municipals (obres 
particulars, ocupacions 
de via pública irregulars, 
sorolls, etc.) pots fer-ho 
al Departament de 
Participació Ciutadana 

Com?
Personalment a 
l’Ajuntament de Vinaròs 
(planta baixa a mà dreta, 
al costat de Gestió 
Tributària)
De dilluns a divendres 
de 10.30 a 14.00 hores
Telefònicament al 964 
40 77 00 (ext. 141) o al 
telèfon gratuït 900 506 
376 Per correu electrònic 
a participacio@vinaros.
org
També et gestionem 
la cita prèvia perquè 
pugues parlar 
directament amb la 
regidora.

Si vols denunciar o donar avís de:

DIBUIX, PINTURA
CERÀMICA
TORN
TALLA DE FUSTA
TAPÍS
RETRAT

Oberta la matrícula 
del 14 al 30 de 
setembre.
Xiquets a partir de 
10 anys
Lloc : escola d’art 
C/ Frai Pere Gonell, 7 
Vinaròs
Horari: de 10 a 13 
hores

L’Escola Municipal d’Art informa:

Consell
Municipal
d’Esports

 IMPARTIDES PER ENTITATS ESPORTIVES DE VINARÒS
(l’edat d’inscripció pot variar en funció de les entitats) 

JUDO I JIU JITSU
C. Judo i Jiu Jitsu Vinaròs 

Lloc: tatami 
pavelló 
poliesportiu

Nous: Dimarts i dijous 
de 17:30 a 18:30h

 

TENNIS-TAULA
C. Tennis-taula Vinaròs

Lloc: gimnàs 
CEIP S. 
Sebastià

Dimarts i dijous de 
20:00 – 21:00 h

CICLISME
Unió Ciclista

Lloc: zona 
pista atletisme

Calendari diferent. 
Consultar oficines 

CME

ATLETISME
C. Esportiu Vinaròs

Lloc: pista 
d’atletisme

Dimarts i dijous de 
18:30 – 20:00 h

PATINATGE
C. Patinatge A. Vinaròs

Lloc: Col·legi 
Misericòrdia

Dissabtes de 12 a 
14:00 h

FUTBOL AMERICÀ
C. Ironman’s Futbol 

Americà

Lloc: pista 
d’atletisme

Dissabtes de 11 a 
13:00 h

PETANCA / BIRLES
Club Petanca /Birles

Lloc: zona Fora 
Forat

Dissabtes 11 a 
12 :00 h 

VELA
Club Nàutic Vinaròs

Lloc: Club 
Nàutic de 
Vinaròs

Setmana de Festes de 
Pasqua

TENNIS
Club tennis Vinaròs

Lloc: Club 
de Tenis de 
Vinaròs

A determinar

IMPARTIDES PEL CONSELL MUNICIPAL D’ESPORTS

MULTIESPORT 2
Edats: dels 6 als 9 anys

Lloc: pavelló 
poliesportiu 

Dimarts i dijous de 
17:15 – 18:10 h

INTRODUCCIÓ AL 
CONDICIONAMENT 

FÍSIC 1 ( De 6 a 12 anys )

Lloc: pavelló 
poliesportiu 

Dilluns o dimarts de 
18:10 – 19:00 h

ESPORT  LLIURE
( De 13 a 16 anys )

Lloc: pavelló 
poliesportiu 

Dimarts i dijous de 
16:00 – 17:10 h

AERÒBIC   
Lloc: pavelló 
poliesportiu / 
gimnàs

Dilluns i dimecres de 
18:10 – 19:00 h

ESPORT ADAPTAT 
(Poliesport)

Lloc: pavelló 
poliesportiu 

Dilluns i dimecres 
de 18:10 – 19:00 h

NATACIÓ ADAPTADA Lloc: piscina
Servol

Dimarts i dijous 
de 18:45 – 19:30 h

Misericòrdia

Sant Sebastià

Manuel Foguet

Colegi nº5

Dilluns DijousDimarts Divendres

1r - 2n

1r - 2n P4 - P5

P4 - P5

P4 - P5

P4 - P5

1r - 2n

1r - 2n

1r - 2n

1r - 2n

1r - 2n

1r - 2n

P4 - P5

P4 - P5

P4 - P5

P4 - P5

L’Agència Tributària adverteix d’un nou 
intent de frau a través d’Internet.
L’Agència Tributària ha detectat un 
enviament de comunicacions per correu 
electrònic en què es fa referència a un 
fictici reembossament d’impostos, que 
suposadament està remés per l’adreça: 
informació.fiscal@meh.es i que està 
firmat per un simulat agent de la inexistent 
“Oficina de Crèdit d’Impostos”.
En el correu s’indica que per a poder 
disposar dels diners cal accedir a una 

adreça web en què s’han d’aportar dades 
de la targeta bancària.
L’Agència Tributària ha pres les mesures 
necessàries per a perseguir aquest intent 
de frau i recorda que la millor mesura 
és la prevenció dels usuaris davant de 
comunicacions sospitoses que incloga 
la petició de dades bancàries. L’Agència 
Tributària mai no sol·licita informació 
confidencial, ni números de compte, ni 
números de targeta dels contribuents, per 
correu electrònic.

El proper diumenge, dia 20 de setembre, 
tindrà lloc una nova edició de Les 
Botigues al Carrer.
Què és: es tracta d’una campanya 
organitzada per l’Associació de 
Comerciants de Vinaròs que compta 
amb la col·laboració de la Regidoria 
d’Indústria i Comerç de l’Ajuntament de 
Vinaròs.
Què pots trobar-hi: més de 60 botigues 
on trobaràs les millors ofertes en roba 
de dona, home, xiquet, moda esportiva, 

sabates, roba per a la llar, regals, 
complements... tot a uns preus molt 
interessants i amb l’atenció especialitzada 
i de qualitat que caracteritza el comerç 
tradicional de Vinaròs. A més a més, 
per a l’entreteniment dels més menuts 
s’instal·laran dos parcs infantils inflables.
On trobar-nos: les parades de les botigues 
estaran al centre de la ciutat, entre la 
plaça Parroquial, el carrer Major i la plaça 
de Sant Agustí, des de les 9.00 fins a les 
20.00 hores ininterrompudament.

L’Ajuntament informa: 

Les Botigues al Carrer 2009

Tauler Municipal
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C U R S O S  D E  VA L E N C I À  2 0 0 9 / 2 0 1 0

CURS DURADA INICI HORARI PROFESSOR/A LLOC PREU

VALENCIÀ PER A ESTRANGERS i NOU-
VINGUTS 40 h 11/11/2009 Dilluns i dimecres 18,30 - 20 h Pili Guardino CEIP LA 

MISERICÒRDIA 10 €

NIVELL ORAL - Grup B 60 h 03/11/2009 Dimarts i divendres 9,15 - 10,45 h Pepi Queralt CASA DE CULTURA: 
ANTIGA BIBLIOTECA

NIVELL ELEMENTAL - Grup B 05/11/2009 Dimarts i dijous 15,15 - 16,45 h Pepi Queralt

NIVELL ELEMENTAL - Grup C 04/11/2009 Dilluns i dimecres 9,15 - 10,45 h Pepi Queralt

NIVELL MITJÀ - Grup B 13/11/2009 Dimecres i divendres 15,15 -16,45 h Pili Guardino

NIVELL MITJÀ - Grup C 11/11/2009 Dilluns i dimecres 20 - 21,30 h Pili Guardino CEIP LA 
MISERICÒRDIA

NIVELL SUPERIOR * Gener 2010

*  ATENCIÓ!  :  la  inscr ipc ió  dels  cursos  va lenc ià  super ior  s ’in ic iarà  e l  16  de novembre

C U R S O S  D E  I N F O R M ÀT I C A  2 0 0 9 / 2 0 1 0

CURS CODI DURADA INICI FINAL DIES HORES FORMADOR/A

INTRODUCCIÓ A LA INFORMÀTICA * A 50 13/10/2009 21/01/2010 DT- DJ 9.15 - 11.15 Eva Roig

COMPTABILITAT INFORMATIT.: CONTAPLUS 
ELITE 50 30/10/2009 11/01/2010 DL-DC-DV 9.15 - 11.15 Ismael Carbó

INTRODUCCIÓ A LA INFORMÀTICA * B 50 21/10/2009 18/12/2009 DL-DC-DV 15 - 17 Antonio Ferrero 

EXCEL 2007 40 29/10/2009 21/01/2010 DT-DJ 15 -17 Antonio Ferrero 

INTRODUCCIÓ A LA INFORMÀTICA * C 50 22/10/2009 02/02/2010 DT- DJ 18-20 Miriam Buale

INTERNET + CORREU ELECTRÒNIC A 30 22/10/2009 15/12/2009 DT- DJ 20 - 22 Miriam Buale

INTRODUCCIÓ A LA INFORMÀTICA (Jubilats) * D 50 26/10/2009 08/01/2010 DL-DC-DV 18-20 Eva Roig

WINDOWS XP + WORD 2007 - Nivell 1 A 50 26/10/2009 08/01/2010 DL-DC-DV 20-22 Eva Roig

INTRODUCCIÓ A LA INFORMÀTICA:  Aproximació al món de la informàtica, amb continguts de Windows XP, Word 2007, 
i una breu visió d’Internet.

WINDOWS XP + WORD 2007 - Nivell 1:  Aprofundiment en el coneixement de Windows i del programa Word.

COMPTABILITAT INFORMATITZADA:  Curs per a aprendre comptabilitat amb el nou Pla General Comptable utilitzant el 
programa Contaplus Elite.

INTERNET + CORREU ELECTRÒNIC:
Adreçat a persones habituades a treballar amb Windows. Buscadors, correu 

electrònic, xats, fòrums, Messenger, compressors d’arxius, virus, programes P2P 
(emule), blogs…

EXCEL 2007 Adreçat a persones habituades a treballar amb Windows. Full de càlcul del paquet 
Office. 

P r e u s :

Cursos de 50 h :  57,50 €    /    Socis: 52,90 €

Cursos de 40 h :  46 €   /     Socis: 42,32 €

Cursos de 30 h :  34,50 €    /    Socis: 31,74 €
(Els membres de l’Associació d’Alumnes tenen un 8% de 

descompte.)

*  Les  persones  jubi lades  tenen un descompte del  50% de la  matr ícu la  a ls 
cursos  d ’ I nt roducció  a  la  I n formàt ica .

(Ca l  por tar  fotocòpia  del  DNI  o  del  carnet  de l  c lub de jubi lats . )

Les  c lasses  d ’in formàt ica  s ’impar te ixen en e l  c .  A lmer ia  núm. 
1  ( loca l  de  les  Ames de Casa)

A PAR TIR  DE DESEMBRE PODEU CONSULTAR LA PROGRAMACIÓ I 
MATRICULAR-VOS A ALTRES CURSOS PER AL PRÒXIM TRIMESTRE .

Aquest programa té la intenció 
d’oferir companyia durant 
les festes nadalenques a les 
persones que viuen soles. Està 
dirigit a persones grans vàlides, 
que viuen soles i no tenen 
possibilitat de passar els dies de 
Nadal en companya de familiars 
o amics.
Dies d’estada: del 23 al 27 de 
desembre de 2009

Lloc: Gandia (València)
Requisits:
• Tindre la nacionalitat espanyola
• Residir a la Comunitat Valenciana
• Ser major de 65 anys, o ser 
pensionista d’invalidesa, 
jubilació o viudetat, amb 60 
anys fets
• No patir trastorns de conducta 
ni malalties infectocontagioses
• Valer-se per un mateix

• Viure sol i no poder reunir-se 
amb familiars o amics
Presentació de sol·licituds:
Per més informació i tramitació 
de les sol·licituds, poden dirigir-
se a l’Equip Social de Base de 
l’Ajuntament de Vinaròs, plaça 
de Sant Antoni, 19. Tel. 964 45 
00 75.
El termini finalitza el 3 de 
novembre.

Regidoria de Benestar Social informa: 

Es comunica a les 
persones interessades 
a obtenir la targeta 
daurada per poder 
accedir al transport 
públic urbà de manera 
gratuïta, que el proper 
dia que es durà a terme 
la seua tramitació serà el 
2 de octubre de 2009.
Requisits:

- Estar empadronat a 
Vinaròs.
- Tindre 65 anys 
complits
- Presentar el DNI 
original.
Lloc: Regidoria de 
Benestar Social, pl. de 
Sant Antoni, 19 baix
Horari: de 10.00 h a 
13.00 h

TRAMITACIÓ DE LA TARGETA DAURADA

Regidoria de Benestar Social L’Equip Social Base informa:

PROGRAMA “NO ESTIGUES SOL PER NADAL” 2009

Tauler Municipal
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TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori 964 45 34 00
Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 79 61
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Ecoparc / Recollida de mobles  964 40 78 03
Emergències 112
Emergències ambulància                670 00 89 32
Ermita de Vinaròs                964 45 68 47
Ambulatori 964 45 34 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03
FPA 964 45 30 44
Gas butà 964 45 11 24
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme/OMIC 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Taxi Lorca 600 600 333
Víctimes de la violència de génere 016

Parròquia arxiprestal de l’Assumpció: Laborals: 9.00 i 20.00 h. 
Festius: 9.00, 10.30, 12.00 i 20.00 h
Convent Divina Providència: Laborals: 19.30 h. Festius: 9.30 h
Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. Dissabte: 
19.30. Diumenge: 9.00, 11.30 i 19.30h
Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)
El Carme dels Mariners: Festius: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. Festius: 10.00 h
Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 h, Dimarts 
estudi bíblic: 20 h 
Església Evangèlica (av. Tarragona): Dijous: 20.30 h. Diumenge: 11.00 h 

HORARI DE MISSES

AUTOBUSOS
 VINARÒS - BARCELONA
De dilluns a divendres: 5.55, 6.55, 8.35, 13.15, 15.15 i 17.15. 
Cap de setmana i festius: 6.55 i 17.15
BARCELONA - VINARÒS
De dilluns a divendres: 10.00, 13.00, 15.00, 16.30, 18.00, 19.30 i 21.30. 
Dissabtes: 11.00, 16.30  i 21.30 Diumenges i festius: 11.00 i 21.30. 
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE
 VINARÒS-CASTELLÓ
Per autopista diari: 8.30, 15.00 i 22.00 (Av. Llibertat i Hospital)
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.20, 13.20 i 19.05 (Av. Picasso) 
Per N-340 diumenges i festius: 13.20 i 18.50 (Av. Picasso)
Tots els autobusos surten 10 min. abans del parc de les Caterinetes
CASTELLÓ-VINARÒS
Per autopista diari: 6.20, 13.00 i 20.10 (arribada Hospital, Picasso). 
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.15, 13.20 i 19.00 (arribada Av. 
Picasso). 
Per N-340 diumenges i festius: 8.50 i 16.20 (arribada Av. Picasso)
*Confirmeu l’horari al 964 40 19 36 · AUTOS MEDITERRÁNEO

 VINARÒS-MADRID

MADRID-VINARÒS

Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 02 09 99 · AUTO RES

 VINARÒS-SARAGOSSA
Diari: 7.00 i 15.30
SARAGOSSA-VINARÒS
Diari: 10.45 i 15.30
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE

 VINARÒS-CASTELLÓ (continua a València)
De dilluns a divendres: Vinaròs 7.30, Castelló 8.45, València 9.45
Dissabtes: Vinaròs 7.30, Castello 9.30,València 10.30
 VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS
De dilluns a divendres: València 13.30, Castelló 15.00, Vinaròs 17.00
Dissabtes: , València 14.00, Castello 15.00,Vinaròs 17.00
 VINARÒS-TORTOSA
De dilluns a divendres: 5.55, 7.00, 7.45, 10.30, 13.00, 15.00, 
15.30, 17.00, 18.00, 19.00 i 19.45
Dissabtes: 7.00, 7.45, 9.00, 10.30, 15.30, 17.00 i 18.30
Diumenges i festius: 7.00, 9.00, 15.30 i 17.00
TORTOSA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.15, 8.25, 11.30, 13.15, 14.25, 14.30, 
14.45, 17.30, 19.00, 19.05, 19.45, 21.15 i 23.15
Dissabtes: 6.15, 8.25, 10.35, 13.15, 14.25, 17.00, 19.00 i 19.05
Diumenges i festius: 10.35, 13.15, 14.25, 18.30, 19.00 i 19.05
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE
 VINARÒS-ULLDECONA-STA. BÀRBARA-TORTOSA
De dilluns a divendres: 8.45 
TORTOSA-STA. BÀRBARA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 14.45
 VINARÒS-ULLDECONA-LA SÉNIA-ROSSELL
De dilluns a divendres: 12.30 i 17.00 
ROSSELL-LA SÉNIA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.17 i 7.30
Parada: Av. Llibertat

 VINARÒS (AV. PICASSO) - ST. MATEU - CATÍ ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO
VINARÒS HOSPITAL ST. JORDI TRAIGUERA CANET LA JANA ST. MATEU XERT ANROIG CATÍ

8.00 8.05 8.20 8.30 8.35 8.55 Continua a Morella
13.30 13.35 13.50 14.00 14.10 14.35 14.20
16.00 16.05 16.20 16.30 16.40 16.55 Continua a Morella
18.15 18.20 18.35 18.45 19.00 19.10 19.25 19.45 19.50 20.00

CATÍ - ST. MATEU - VINARÒS  (AV. LLIBERTAT I CATERINETES) ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO

CATÍ ANROIG XERT ST. MATEU CANET LA JANA TRAIGUERA ST. JORDI HOSPITAL VINARÒS
6.30 6.40 6.45 7.00 7.25 7.35 7.40 7.45 8.00 8.10

Sortida de Morella 8.00 9.00 9.15 9.25 9.35 9.50 10.00
14.45 15.00 15.10 15.20 15.35 15.45

Sortida de Morella 16.00 17.00 17.15 17.25 17.35 17.50 18.00

AUTOBUSOS VINARÒS - BENICARLÓ - PENÍSCOLA
      VINARÒS (Església)-BENICARLÓ-PENÍSCOLA
6.45, 7.30, 8.00, 8.30, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11.00, 11.30, 12.00, 
12.30, 13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 
17.30, 18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30 i 22.00
*Els autobusos surten 10  minuts abans del Parc de les Caterinetes

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS (Av. Llibertat i Caterinetes)
7.30, 8.15, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11.00, 11.30, 12.00, 12.30, 
13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 17.30, 
18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30, 22.00, 22.30 i 
23.00. *Tots els autobusos tenen parada a l’Hospital

AUTOBUSOS URBANS

Telèfon de confirmació d’horaris: 902 24 02 02

TRENS A BARCELONA TRENS A CASTELLÓ I VALÈNCIA 

 7.10
 11.25

 14.31
 15.38
 18.20
 18.36
18.52
 21.29

22.02

VINARÒS BARCELONASORTIDA
Reg. Exp.
Talgo

Talgo
Alaris
Arco
Talgo
Reg. Exp.
Alaris

Talgo

 10.06
 13.41

 16.37
 17.39
 20.51
 20.51
 22.08
 23.46

23.58

diari
diari

diari
diari
diari
diari
diari

diari

diumenge

NO dg.

 8.00
 9.31
 8.10
 11.00
 12.00
 13.25
 15.00
 17.00
 18.45
 19.00
19.33

Arco
Reg. Exp.
Regional
Alaris
Talgo
Regional
Talgo
Talgo
Regional
Alaris
Reg. Exp.

 9.55
 12.19
 8.27
 12.52
 13.49
 13.55
 16.47
 18.57
 19.02
 21.28
22.28

diari
diari

diari
diari
diari
diari
diari

diari
diari

dissabte

Sortida de

Talgo
Regional
Talgo
Alaris
Regional
Arco
Reg. Exp.
Talgo
Alaris
Regional
Talgo

diari
diari

diari
diumenge

diari
diari
diari
diari
diari

diumenge

diari

només fins a Tort.

 7.20
 8.28
 9.56
 12.19
 12.53
 13.50
 13.56
 16.48
 18.58
 19.03
21.29

Reg. Exp.
Reg. Exp.
Arco
Reg. Exp.
Alaris
Talgo
Reg. Exp.
Talgo
Talgo
Reg. Exp.
Alaris

 8.14
 9.21
 10.34
 13.18
 13.37
 14.25
 14.48
 17.25
 19.40
 19.56
22.10

diari
dissabte

diari
diari
diari
diari
diari
diari

diumenge
diari

diari
només fins a Tort.

ARRIBADAARRIBADA VINARÒSBARCELONA SORTIDA VINARÒS CASTELLÓ
 9.05
 10.17
 11.21
 14.18
 14.30
 15.15
 15.48
 18.21
 20.25
 20.50
23.02

VALÈNCIA
 09:52
 10.35
 12.57
 15.05
 16.10
 16.50
 17.00
 17.07
 20.50
 20.10
20.19

VALÈNCIA
 10.41
 11.30
 13.50
 15.51
 17.10
 17.44
 17.57
 18.00
 20.48
 21.02
21.20

CASTELLÓ
 11.25
 12.29
 14.31
 16.36
 18.10
 18.19
 18.52
 18.35
 21.28
 21.53
22.02

VINARÒS

diumenge
procedeix d’ Ulldec.

procedeix de Tort.

Arribada aSortida de Arribada a Sortida de Arribada a Arribada a Sortida de Sortida de Arribada a

procedeix de Tort.

NO ds.-dg.

només fins a Tort.

només fins a Ulldecona

Cerrajero 24h Vimar 667 60 70 86

 ZONA NORD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 8.10, 
9.15, 9.55, 11.05, 11.45, 12.55, 13.35, 14.45, 15.25, 16.35, 17.15, 
18.25, 19.05, 20.15
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 7.30, 8.30, 9.35, 10.15, 
11.25, 12.05, 13.15, 13.55, 15.05, 15.45, 16.55, 17.35, 18.45, 19.25, 
20.35
DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 9.10, 
9.50, 11.00, 11.40, 12.50, 16.40, 17.20 i 18.30
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 9.30, 10.10, 11.20, 
12.00, 13.10, 17.00, 17.40 i 18.50

 ZONA SUD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 7.50, 8.50, 10.35, 
12.25, 14.15, 16.05, 17.55, 19.45
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. Llibertat): 
8.00, 9.00, 10.50, 12.40, 14.30, 16.20, 18.10, 20.00

DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 10.30, 12.20, 18.00
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. 
Llibertat): 9.00, 10.45, 12.35, 16.30, 18.15

(*)Els diumenges i festius només hi haurà servei durant els mesos de juliol i agost

00,30 10,30 16,00Vinaròs
07,00 17,30 22,35Madrid

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

01,00 08,00 15,00Madrid
07,55 15,10 21,35Vinaròs

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
HORARI DE GUÀRDIES

de 8 a 24 hores · Fora d’aquest horari 
contacteu amb la Policia Local: Tel. 964 407 704

19 setembre ADELL av. Pius XII (cant. Picasso)
20 setembre SANZ c. Pont, 83
21 setembre VALLS zona turística nord, 11
22 setembre MATEU c. Sant Francesc, 103
23 setembre TORREGROSA av. Llibertat, 9
24 setembre MARTÍNEZ av. País Valencià, 15
25 setembre FERRER pl. Sant Antoni, 39
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